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Povlačenje Nacrta zakona o finansiranju 
lokalne samouprave - jedino rešenje

Proizveli preko 82.000 tona šećera

● ●  strana 3

NADAJU SE
BOLJEM ŽIVOTU

Nesagledive
posledice

ŠEĆERANA BAČKA U VRBASU PRERADILA REPU SA 12.000 HEKATRA
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Intervju sa: Dragoljubom Đuričićem, svetski poznatim bubnjarem i muzičarem

„Danas muzičari sviraju tako, da podilaze publici,
publika ne voli da joj podilaziš, već želi da je pobediš...
Bubnjeva u Beogradu se sjeća čitav svijet,
oni su bili i ostali simbol vjere i pozitivnosti, naravno to se ne odnosi
na one koji su bubnjeve zloupotrijebili.”

● ●  strana 8

Prvi put u vrbaskoj Galeriji - Naiva iz Kovačice
Galerija naivne umetnosti iz Kovačice predstavila se u Likovnoj 
galeriji Kulturnog centra Vrbasa sa 31 slikom članova i 
rodonačelnika naivne umetnosti u Srbiji. Izložba je otvorena 
19.januara, uz prisustvo nekoliko autora, direktorke Galerije 
naivne umetnosti Marije Raspir i kustosa Ane Barse. Nakon što 
su izlagali u Londonu, Beču, Budimpešti, Moskvi, Lenjingradu, 
Sao Paolu, Parizu... ovo je prvo pojavljivanje naivaca u Vrbasu. 
Izložba će biti otvorena do 5.februara.
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Izabrani sportisti godine

u Kuli i Srbobranu

U OVOM BROJU SPECIJALNO IZDANJE:
SRBOBRANSKE NOVOSTI

GUŽVE NA ŠALTERU ZA REKLAMACIJE U STANDARDU I KOMUNALCU

GRAĐANIMA SPORNI RAČUNI
ZA GREJANJE I VODU ● ●  strana 6
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Pretposlednjeg dana 2015. 
godine Skupština opština Vrbas 
usvojila je budžet za 2016. 
godinu. Planirani prihodi su 
1,195 milijardi dinara, rashodi 
1.233 milijardi, dok je budžetski 
deficit utvrđen na 38,4 miliona 

dinara. Prema rečima Milana 
Glušaca, zamenika predsed-
nika opštine Vrbas, budžet neće 
biti ni razvojni ni socijalni, već 
restriktivan. “Razlog za ovo je 
nezavidna finansijska situacija u 
kojoj se opština nalazi već duže 
vreme. Kod svih korisnika sred-
stava budžeta rashodi su plan-
irani restriktivno, tako da veru-
jemo da mnogi neće biti sas-
vim zadovoljni visinom dodel-
jenih aproprijacija, ali, takođe, 
nemamo nikakve sumnje u to 
da će svaki korisnik dati sve 
od sebe, uložiti maksimum 

napora da sledeće godine pos-
luje u skladu sa dodeljenim 
aproprijacijama. S obzirom da 
su u izradi budžeta učestvo-
vali svi relevantni faktori, opš-
tinsko rukovodstvo, Opštinsko 
veće, direktori preduzeća i usta-
nova, Pravobranilaštvo, kao 
i rukovodioci svih odeljenja 
Opštinske uprave, verujemo 
da je uz određene kompromise, 
koji su u svakom timskom poslu 
neminovni, postignut kon-
senzus oko strukture budžeta. 
Važno je istaći da je opština 
Vrbas budžetom za 2016. godinu 
planirala u okviru agrarnog 
dela 17 miliona dinara za sub-
vencionisanje poljoprivrednih 

gazdinstava kroz program sub-
vencionisanja kamata na kredite 
koje bi malim i srednjim gaz-
dinstvima za namene osnovne 
delatnosti odobravale poslovne 
banke”, rekao je Glušac. 

Dragan Stijepović, odbornik 

SDS, rekao je da je budžet nere-
alan i da će za 70 do 80 miliona 
dinara izvršenje biti niže nego 
što je planirano. “Raspored 
sredstava uopšte ne odgovara 
sadašnjem vremenu. S obzirom 
da opština ima velikih obaveza 
koje prenosi iz prethodnih vre-
mena, mislimo da nema nijednu 
ideju kako sa tim da se nosi, a 
novac se troši na način koji neće 
popraviti situaciju. Nema inves-
ticija kao ni ideja da se prob-
lem reši. Pozicije se kopiraju 
i ne prihvata se činjenica da 
opština Vrbas više nema kapac-

iteta za sve usluge koje pruža. 
Najveći problem je što se u 2016. 
godini izdvajaju dodatna sred-
stva za JKP ‘Komunalac’, a sa 
druge strane se značajno sman-
juju sredstva za sport, kulturu, 
udruženja građana ili druge 
mogućnosti razvoja grada“, 
rekao je Stijepović. 

SO Vrbas je prethodno izgla-
sala rebalans budžeta za 2015. 
godinu i pokrenula postupak 
likvidacije JP “Direkcija za 
izgradnju”, u nastavku su odbor-
nici razmatrali, a nakon toga i 
usvojili, još 40 tačaka dnevnog 
reda.

                       Sanja Kalajdžić

Restriktivan budžet 
opštine Vrbas

Januarski računski stres
Zagazili smo u Novu 2016. 

godinu sa oba kalendara, i 
julijanskim i gregorijanskim, 
ispratili sve slave i januarske 
praznike. Za nama je tišina 
prazničnih januarskih jutara, 
gde smo pomalo odmarali od 
besmisla i od samih sebe. Iza 
nas je novogodišnje ludilo, fre-
netična kupovina, nemamo više 
vremena da se odmaramo, čak 
je prošao i praznični mamur-
luk. Razbudili smo se, vero-

vatno, onda, čim smo dobili 
sve moguće i nemoguće račune. 
Živimo u kapitalizmu i to u srps-
kom, koji je po mnogo čemu 
bizaran. Ne samo zbog mega-
lomanskih klasnih razlika, nego 
zato što pogađa najviše one koji 
žive od svoga rada, a kojima se 
najčešće i najviše oduzima pravo 
na rad. Pogađa pravo u mozak, 
u zdrav razum, pravo u srce - 
traži da izdvajaš, da platiš, da 
daš, od duše, jer drugo nemaš. 
Zašto? Pa, baš zato što živiš 

od svog rada. A od toga treba 
da platiš u januaru nezajažl-
jive račune raznih institucija, 
poreze, takse, naplate, dodatke, 
procente, pdv-e, pogrešno 
izračunate račune i ko zna šta 
sve ne…Tvoj rad, srpski kapital-
izam, plaća u zakonskom min-
imalcu, a tajkuni minimalac 
zaposlenim radnicima dele u 
dva dela, verovatno zato što im 
je mnogo da toliko plaćaju i izd-
vajaju, pa još za plate drugih. 

Međutim , od svih isplaćenih 
plata treba namiriti državu, koja 
mora nekako da funkcioniše u 
kojoj nema proizvodnje , nema 
industrije. A kada se primi plata 
i minimalac, i ona plata koja ne 
stiže na vreme, treba podmiriti 
sve račune. To što smo se gre-
jali kada je zima, to što imamo 
struju, vodu, tv, telefone u 21. 
veku to je luksuz, koji košta. 
Možda smo malo i preterali za 
praznike, da nismo, preteklo bi i 
za račune, jer za drugo i neostaje 

i nema. Moguće je da nam bude 
bolje u 2016.godini, a ako ne, 
onda u narednoj, ili nared-
noj, u nekoj novoj hoće sig-
urno, jer ovde ne može nikada 
da bude bolje sada. A i kako 
će? Imali smo prošle godine 
najniže prosečne plate na pros-
toru ex Jugoslavije. Poređenja 
radi prosečna zarada u Sloveniji 
bila je 1000 evra, u Hrvatskoj 
747, u Bosni i Hercegovini 422 
u Makedoniji 365, u drugom 
oku u glavi u Crnoj Gori 482, 
a u Srbiji 361 evro. Međutim, 
“statistika naša dika, što poželiš 
to naslika”, ne bavi se minimal-
cem i minimalnim zaradama, 
koje su zlatno pravilo za naše 
poslodavce. A on minimalac 
zakucan poslednjih godina i ne 
mrda preko 21.000. dinara. Ali 
koga briga u srpskoj tranziciji 
koja traje decenijama i kako je 
krenulo trajaće do kraja naših 
života? Koga briga u srpskom 
kapitalizmu da li možete da 
platite sve račune i da živite 
od minimalca ? Koga je briga 
za one koji žive od svog rada? 
Istini za volju radnička klasa 
je ta koja nestaje ili joj se više 
niko naročito ne obraća, možda 
zato što nema smartfon ili nalog 
na Tviteru? Gubitnicima tran-
zicije ostaje samo da žive od 
dobro upakovane predizborne 
robe, ili odvajanjem od duše, ili 
nepristajanjem na ulogu žrtve ni 
po koju cenu ???

                              Bačka Press

Redakcijski komentar
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Nesagledive posledice za opštine

Nacrt zakona o finansiranju 
lokalnih samouprava bio je na 
javnoj raspravi sve do 23. decem-
bra prošle godine.Medjutim, 
mnoge organizacije, kao i loka-
lne samouprave širom zemlje 
iznele su sijaset primedbi na 
Nacrt zakona sve do toga, da 
je zatraženo kao jedino i pravo 
rešenje da se on povuče iz zakon-
ske procedure.Ukoliko Nacrt u 

neizmenjenom obliku uđe u 
dalju proceduru, finansiranje 
rada domova zdravlja, škola i 
vrtića... biće itekako dovedena 
u pitanje dok bi realizacija infra-
strukturnih projekata bila nemo-
guća ili prava retkost.

„Ovim bi se smanjili porezi 
na zarade sa 80 na 50 posto, to 
zapravo znači negde 37 posto 
manje prihoda u budžete svake 
lokalne samouprave.Konkretno 
u opštini Kula to je manje 
180 miliona u opštinskom 
budžetu na godišnjem nivou“, 
kaže Velibor Milojičić, zame-
nik predsednika opštine Kula. 
Istovremeno nadležnosti loka-
lnih samoupravase uvećavaju.
To znači da će opštne, zapravo 
njihovo finansiranje i položaj 
biti dovedeni u pitanje. Primera 
radi, istovremeno sve lokalne 
samouprave imaju novu obavezu 
u vidu Zakona o ulaganjima, da 
ulažu u novu organizaciju rada 

i aktivnosti za privlačenje inves-
ticija i otvaranje novih radnih 
mesta. Praktično država nastavlja 
da smanjuje prihode, a povećava 
obaveze lokalnih samouprava, 
koje da bi našle rešenje, jedino 
mogiu da podižu razne naknade 
i takse, što ne samo da ugrožava 
građane, nego ugrožava i atrak-
tivnost lokalnih samouprava u 
očima potencijalnih investitora.

„Odgovorno tvrdim da zapos-
leni u našim organima uprave 
rade odlično i kvalitetno svoj 
posao za koji i nisu previsoko 
plaćeni, i ti rezultati u Kuli se 
vide, iako obim poslova postaje 
sve veći.Primena ovakvog 

zakona dovele bi do nesagledi-
vih posledica, naravno loših po 
sve opštine“, podvlači Milojičić. 
Primedbe na Nacrt zakona dale 
su lokalne samouprave širom 
Srbije u okviru Stalne konfer-
encije gradova i opština, a i 
Nacionalna alijansa za lokalni 
ekonomski razvoj.

                         Ljubinka Nedović

Povlačenje Nacrta zakona o finansiranju lokalne 
samouprave - jedino rešenje

“Primena Zakona dovela bi u pitanje finansiranje i položaj 
lokalnih samouprava, što bi dovelo do nesagledivih posledica”, 
kaže Velibor Milojičić, zamenik predsednika opštine Kula.

Kulski budžet investicioni
Odborom za finansije i javnu svojinu Stalne konferencije 

gradova i opština u naredne dve godine predsedavaće Velibor 
Milojičić, zamenik predsednika opštine Kula.” Kao što sam već 
rekao ovo je veliko priznanje pre svega opštini Kula, za stanje u 
opštinskim finanisjama. Tim pre kao što znate da je poslednjih 
deceniju i više ova opština večito imala problema sa prinudnim 
upravama i praznim budžetima i to sa  finansijama po prvi put 
nije tako“, rekao je Milojičić. Ovu činjenicu su potvrdili i oni na 
državnom nivou koji se ozbiljno bave i prate stanje finansija 
opština na nivou države.Ovo predsedavnje omogućiće Kuli da 
bude u toku i prati sve bitne zakone, ali će značiti i kvalitetne 
pripreme za rad ove organizacije.

Velibor Milojičić

Rukovodstvo opštine Vrbas 
očekuje ove godine podršku 
Vlade Republike Srbije naročito 
u finansijskom delu. Značajna 
pomoć odobrena je poslednjeg 
dana 2015. godine, kada je  na 
sednici Vlade doneta  odluka da 
se u cilju konsolidacije budžeta 
opštini Vrbas isplati 21 milion 
dinara pomoći iz budžetskih 
rezervi Srbije. Novac je isko-
rišćen za izmirivanje obav-
eza prema pojedinim pove-
riocima i isplatu dela zarada 
zaposlenim u javnim sektoru. 
Prema rečima Milana Glušca, 
zamenika predsednika opš-
tine Vrbas rukovodstvo opš-
tine je uputilo zvaničan dopis 

Ministarstvu finansija, a pred-
hodno su više puta u direktnom 
kontaktu upoznali predstvan-
ike državnih organa o sitaciju u 
opštini. “Uz pomoć odobrenih 
sredstava i uz redovna primanja 
našeg budžeta, uspeli smo da 
isplatimo celu novembarsku 
platu skoro svim budžetskim 
korisnicima, izuzev Javnog 

preduzeća za prevoz putnika 
koje je u priličnom zaostatku i 
sve činimo da rešimo taj prob-
lem, i Javnog komunalnog 
preduzeća ‘Standard’ koje se 
polako konsoliduje i izlazi iz 
krize sa isplatom zarada”, rekao 
je Glušac i dodao da i ubuduće 
očekuju pomoć sa viših nivoa 
vlasti. “Nadamo se da će  se u 
ovoj godini  obezbediti znača-
jna dodatna sredstva sa viših 
nivoa vlasti i da će biti usmer-
ena prema opštinskom budžetu, 
a pre svega za stvaranje uslova 
za ubrzavanje razvoja opštine, za 
investicije i poboljšanje kvaliteta 
života naših građana. Prihodi 
budžeta su najvećoj meri od pri-

hoda na zarade koji čine 33 
posto budžeta i uz godine 
u godinu oni se smanjuju 
usled nepovoljne privredne 
stuacije i smanjivanja broja 
zaposlenih u privatnom 
sektoru“ istakao je Glušac. 
Prema njegovim rečima 
veliki problem predstavljaju 
nasleđeni  dugovi koji iznose 
skoro 1,5 godišnji budžet. 
“Jedan od najvećih problema 
sa kojima smo se susreli 
zbog narušene likvidnosti 
je kašnjenje u isplati zarada 
u javnom sektoru i u prvom 

polugodištu 2015. godine zarade 
zaposlenih kod direktnih i indi-
rektnih korisnika budžeta kas-
nile su po tri meseca,  kod nekih 
i pet meseci. Konačno smo plate 
koje su kasnile uspeli da dove-
demo u zakonski rok“, rekao je 
Glušac i istakao da pored svih 
problema raučun opštine Vrbas 
u protekle dve godine nije bio 

blokiran ni jedan dan. Govoreći 
o planiranom budžetu za 2016. 
godinu Glušac je istakao da je 
izdvojeno 5 miliona dinara za 
lokalni akcioni plan za zapošl-
javanje gde će kroz praksu i 
pripravništvo mladi moći da se 
zaposle i steknu odgovarajuća 
zvanja. „U tom delu je važna 
podrška viših nivoa vlasti, a 
verujemo da ćemo tu podršku 
dobiti. Sa predstavnicima 
Nacionalne službe za zapošlja-
vanje i 85 lokalnih samouprava 
u Srbiji među kojima je i Vrbas 
potpisan je sporazum o otva-
ranju 40 klubova za traženje 
posla, a projekat je posebno 
usmeren na teže zapošl-
jive grupe stanovništva“, kaže 
Glušac. Osim rešavanja prob-
lema nezaposlenosti  što je 
jedan od prioriteta lokalne 
samouprave, prema rečima 
Glušca dobar primer predstavlja 
i učešće u rešavanju problema 
intreno raseljenih izbeglih lica 
gde je lokalana vlast u 2015. 
godini obezbedila 30 miliona 
dinara za kupovinu seoskih 
kuća i nabavku građevinskog 
materijala. „U toku ove godine 
završen je i projekat pobol-
jšanja životnih uslova interno 
raseljenih lica u opštini Vrbas 
i obezbeđeno je da 27 izbeg-
ličkih i raseljenih porodica, 
dobiju na razne načine ukupno 
94 hiljade evra pomoći. Cilj pro-
jekta je postignut kroz rešavanje 
stamnenog pitanja za 17 porod-
ica i pružanje podrške ekonoms-
kom osnaživanju za 10 porod-
ica“, rekao je Glušac.

                       Sanja Kalajdžić

Podrška Vlade  Republike Srbije
Nasleđeni dugovi u visini 1,5 godišnjeg budžeta

Milan Glušac

Opština Mali Iđoš jedna je od retkih u kojoj još uvek funkcioniše 
mesni samodoprinos. Više od pola veka žitelji Lovćenca, Feketića 
i Malog Iđoša izdvajaju sredstva za samodoprinos, a tako će biti 
i narednih 10 godina. Zaposleni će od svoje zarade izdvajati 

2,5 odsto, penizoneri 1 odsto, 
a poljoprivrednici 45kg žita po 
hektaru. Samodoprinos je na 
dobrovoljnoj bazi i on zapravo 
iznosi oko 8 odsto opštinskog 
budžeta. Prema rečima predsed-
nika opštine Mali Iđoš iako to 
nije velika suma novaca, dovol-

jno je da se olakša funkcionisanje mesnih zajednica. Do sada je 
novac od samodoprinosa korišćen i pri konkursima za razne 
projekte jer opština mora da ima sopstvena sredstva da bi uopšte 
moga da učestvuje na konkursima. Žitelji opštine Mali Iđoš na 
referendum krajem prošle godine izglasali su samodoprinos za 
narednih 10 godina počevši od 2016. do 2026. godine.        S.K.

U Malom Iđošu samodoprinos do 2026. godine

Javno preduzeće „Direkcija za 
izgradnju“ je u postupku likvi-
dacije. Ovom postupku je pred-
hodio dopis Ministarstva finan-
sija Opštinskoj upravi u kojem 
se navodi da JP „Direkcija za 
izgradnju“ više ne može da se 

finansira iz izvora 01, što znači 
da ne mogu da primaju plate iz 
budžeta, već treba da posluju i 
zarađuju na tržištu. Prema pro-
ceni lokalne samouprave, a i u 

razgovoru sa zaposlenima došlo 
se do zaključka da JP „Direkcija 
za izgradnju“ ne može biti 
tržišno orijentisana. „Nakon 
analiziranja odnosno prihodo-
vanja i rashodovanja preduzeća 
i razmatranja novonastale situ-

acije usaglasili smo se da pre-
duzeće uđe u postupak likvi-
dacije, kao i da se poslovi koji 
su predviđeni kroz delatnosti 
njihovim osnivačkim aktom 

preusmere opštinskoj upravi. 
Preduzete su sve potrebne rad-
nje, izmene neophodnih akata. 
Stručna lica su se mogla odmah 
preusmeriti. Nastale su izmene 
i u odeljenju za urbanizam i 
stambene poslove. Formirano 
je odeljenje za građevinsko 
komunalne poslove koje je u 
mogućnosti da obavlja poslove-
koje su obavljali u JP „Direkcija 
za izgradnju“ izuzev poslova 
planiranja i izrade, a zaposleni 
koji su radili plansku doku-
mentaciju prebačeni su u JKP 
„Komunalac“ gde će nastaviti sa 
dosadašnjim poslom. Odeljenje 
za zaštitu životne sredine preus-
merena je jedinica za energetsku 
efikasnost. Dobili smo pohvale 
od ministarstva da smo jedna 
od retkih i prvih opština koje 
su uspešno sprovele ovaj pos-
tupak“, saopštili su iz lokalne 
samouprave.

                          Sanja Kalajdžić

JP “Direkcija za izgradnju“ Vrbas u likvidaciji
POLITIKA 3
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Jedinstvene pite u celoj Bačkoj

Brzi način života, raznorazni poslovi, borba za egzistenicju 
udaljili su nas i od kvalitetne ishrane, pripremanja jela i onoga 
što je inače veoma važno za naše zdravlje, a to je unos hrane i to 
kakve hrane u organizam. O tome je godinama razmišljao i Boris 
Đurković, radeći u Vitalu, izlazeći s posla godinama kupujući 
doručak u raznim radnjama, pekarama... Posle 17 godina rada 
u Vitalu, radio je kratko još u jednoj Nemačkoj firmi i onda je 

“kvrcnula” i zasijala stara ideja u glavi, zašto ja ne bih imao svoju 
pekaru- radnju i spremao kvalitetna peciva i pite? I dogodilo se da 
je Boris Đurković svoju davnašnju želju realizovao prošle godine 
pre tri meseca da bi danas imao izraz zadovoljstva na licu, da radi 
ono što voli i da je svoj čovek, pa i kako se to kaže, sam svoj gazda.

„Mi smo na početku imamo četiri radnika, ali vidi se posao ide. 
Spremam baš ono što je kvalitetno i ukusno, zdravo i što hoću. 
Razvlačimo prave domaće testo za pitu. Imamo veoma kvalitetne 
isključivo domaće sireve za razne vrste pita sa sirom, ali imamo 
i pite bundevare, sa višnjama ...“ kaže Đurković. Međutim, ono 
što je najvažnije posao ide i to veoma dobro. Pravo je zadovol-
jstvo, priča Boris, kada vidite da se zadovoljni kupci vraćaju i 
uzimaju još i još , ili dolaze danima i postaju redovne mušterije. 
Krenulo je tako da su se morale 
kupovati dodatne tepsije, da bi 
se obezbedile sve potrebe zain-
teresovanih za kupovinu neke 
od ovih jedinstvenih pita ispod 
sača, koje se mogu kupiti samo 
ovde u „Tri zvona“. Od svojih 
sredstava Boris je krenuo, ne u 
avantru, nego u ozbiljan posao 
malog privrednika, obezbeđu-
jući ne samo svoju egzistenciju, 
nego i egzistenciju zaposlenih 
radnika. Od svojih sredstava 
kupio je potrebne sudove, prave 
vitirne, i sve što uz to ide, ideja  
i želja je samo jedna: da to bude i ostane njegov posao i njegove 
porodice, još dugo u budućnosti. Pravo je zadovoljstvo slušati 
Borisa kako govori o svom poslu i sa kojim žarom, ali pozna-
vanjem tehnologije pravljenja testa, razvlačenja po domaćins-
kom, starinskom i starom 100 godina receptu , kako priča o 
vrstama kvalitetnog i pravog domaćeg sira, i videti u njemu pravog 
poznavaoca, dobrog zalogaja, a posebno pita ispod sača.

„Pita ispod sača i ona ispečena u rerni ne mogu biti iste.Važno 
je i koliko se peče na kojoj temperaturi, kako se sprema testo i 
mnogo drugaih malih, ali veoma značajnih stvari, ali da dobijete 
pravu pitu ispod sača ,“ kaže Boris. On sa svojim zaposlenima 
se trudi da ta pita uvek bude topla, zato rade dostavu svojih pita 
na kućne adrese i to besplatnu dostavu. Možda je po malo i rar-
itet to što se jedan muškarac ovako dobro razume u starinsko i 
kvalitetno spremanje hrane, a možda i nije, jer nove i mlađe gener-
acije žena, i nisu bile toliko u prilici da nauče da prave testa za pite, 
jer odavno u prodavnicama postoje razne vrsta kora. Proizvode 
Borisa Đurkovića i pite ispod sača svakako treba probati, tim pre 
jer i cene ovih jedinstvenih pita u Bačkoj, su prilagođene našem 
standardu.                                                            Ljubinka Nedović

“Nije isto da li pečete pitu ispod sača ili u rerni, važna je 
temperatura, vreme za koje se ispeče, a posebno je važno 
testo za pite koje sami razvlačimo i pripremamo“, kaže 

Boris Đurković, vlasnik jedinstvene radnje u regionu, koja 
nosi naziv „Tri zvona“.

Proizvodnja raznih pita ispod sača u Vrbasu

Boris Đurković

Proizveli preko 82.000 tona šećera
Šećerana Bačka u Vrbasu preradila repu sa 12.000 hekatra

EU će ove godine ukinuti 
kvote sa šećer. Zadržaće sub-
vencije koje daje svojim proiz-
vođačima.Da bi zadovol-
jili domaće potrebe, domaće 
šećerane će manje moći de 
izvezu, a naše tržiste će pre-

plaviti uvozni jeftiniji šećer. 
Kako će se to odraziti na 
poslovnu politiku šećerana 
MK grupe?

EU  ukida proizvodne kvote, 
što znači da će to uticati na 
na povećanje proizvodnje u 
EU što će se verovatno odra-
ziti na sniženje cene na tržištu 
EU. Šećer iz EU ne može pre-
plaviti našu zemlju zbog pos-
tojećih mera carinske zaštite 
koje važe desetinama godina. 
Kvota za izvoz šećera na tržište 

EU ostaje i dalje na snazi, samo 
je pitanje da li će biti dovoljno 
šećera za izvoz.

Da li se mogu u ovoj situ-
aciji animirati poljoprivred-
nici na veću proizvodnju slat-
kog korena, jer površine pod 

ovom kulturom ove godine su 
značajno manje nego lane?

Suštinsko pitanje je podsti-
canje proizvodnje šećerne repe 
različitim  načinima. Svakako 
da je jedna od mogućnosti da se 
državnim merama u vidu sub-

vencija dodatno motivišu pol-
joprivrednici da se odluče za 
ovu proizvodnju, a to bi se vra-
tilo kroz povećanje privredne 
aktivnosti kao i povećanje neto 
izvoza jer je šećer jedan od ret-
kih proizvoda domaće industrije 
koji svojim kvalitetom i cenom 
može da ravnopravno nastupa 
na tržištu EU. Shodno tržišnim 
cenama šećera, domaća indus-
trija nastoji da u okviru datih 
mogućnosti ponudi najbolje 
uslove za proizvodnju šećerne 

repe. Pri tome je važno da se 
i proizvodjači šećerne repe 
posvete povećanju prinosa 
i kvaliteta šećerne repe kao 
najsigurnijeg načina za pov-
ećanje zarade na ovoj kulturi.

Koliko će biti  teško 

poslovanje šećerana u nared-
noj godini zbog ove mere EU?

Sa svoje strane industrija 
šećera mora da nastavi da pov-
ećava efikasnost svoje proiz-
vodnje i snižavanje troškova. 
Imajući u vidu da pretežni deo 
cene šećera čini trošak sirovine, 
dakle šećerne repe, važno je da 
se poljoprivredni proizvodjači 
osposobe da dostignu evropski 
nivo produktivnosti čime bi 
zadržali visoku zaradu iz ove 
proizvodnje i pri cenama koje 
bi bile bliže važećim cenama 
šećerne repe u EU, a koje su za 
20 do 30 % niže nego kod nas.

Koje količine  šećera će ove 
godine realizovati vrbaska 
“Backa”? Koja je bila digestija i 
koliko će se plasirati  šećera na 
domaće koliko na tržiste EU ?

Šećerana u Vrbasu je preradila 
repu sa oko 12.000 ha i proiz-
vela preko 82.000 tona šećera. 
Prosečan prinos šećerne repe 
je bio oko 53 tone, a digestija 
oko 14%. Sva šećerna repa 
je već isplaćena i već se uve-
liko ugovara setva za 2016. 
godinu. Imajući u vidu da je 
cena šećerne repe povećana 
na 35 eura za tonu očekuje se 
povećanje zasejanih površina u 
Srbiji za oko 20 posto u odnosu 
na 2015. godinu.

Koje su   pripreme u toku 
u Šećerani ” Bačka” u Vrbasu 
za setvu slatkog korena u ovo-
godišnjoj sezoni ?

Kao podršku svojim proiz-
vodjačima šećerne repe, kom-
panija SUNOKO je obezbe-
dila potreban repormaterijal 
i značajna novčana sredstva 
kao podršku svojim kooper-

antima radi lakšeg zasnivanja 
proizvodnje. Osim toga, znača-
jna je savetodavna pomoć radi 
primene najbolje tehnologije u 
proizvodnji šećere repe.

                    Ljubinka Nedović

„Imajući u vidu da je cena šećerne repe povećana na 35 eura za tonu očekuje se povećan-
je zasejanih površina u Srbiji za oko 20 posto u odnosu na 2015. godinu“, kaže Ljubiša 

Radenković, direktor Kompanije Sunoko.

Ljubiša Radenković
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Pojava simptoma bolesti u usevima pšenice i ječma
Na području Regionalnog 

centra prognozno izveštajne 
službe Vrbas (RC PIS Vrbas), na 
lokalitetima koje pokriva naša 
služba, kod useva strnih žita, 
koji su posejani u optimalnim 
rokovima setve, registrovana je 
pojava lisnih bolesti. Simptomi 

su uočeni na usevima pšenice i 
ječma, na najmlađem, donjem 
lišću, u vidu pojedinačnih pega, 
a procenat zaražene lisne mase 
se kreće od 1-10 %, tj. simp-
tomi su u početnoj fazi razvoja 
bolesti, trenutno se ne šire, jer 
su vremenski uslovi nepovoljni 
za razvoj bolesti. Obaveštavamo 

poljoprivredne proizvođače da 
redovno obilaze svoje useve, i 
, ukoliko primete simptome, 
navedene u tekstu koji sledi, da 
donesu simptomatične uzorke, 
radi determinacije. Pojava 
povoljnih vremenskih uslova 
doprinela je da se simptomi 

pojave u jesenjem periodu. 
Najznačajnije bolesti pšenice 
i ječma, kod kojih je došlo do 
pojave pega na lisnoj masi su 
pepelnica, lisne rđe, siva pega-
vost lista, mrežasta pegavost 
lista ječma, pegavost lista ječma. 

1. Erysiphae graminis, pepel-
nica strnih žita se javlja svake 

godine i ne predstavlja veliki 
problem, ako se uoči na vreme, 
i na vreme suzbija. Na don-
jem rukavcu, tamo gde je usev 
najgušći, stvara se bela, pahul-
jasta micelija, koja se u povol-
jnim epidemiološkim uslovima, 
širi ka gornjim listovima. Na 

pregledanim usevima pšenice 
i ječma na veći broj lokaliteta 
u Vrbasu, Srbobranu, Ruskom 
Krsturu i Bečeju, nisu uočeni 
simptomi pepelnice.

2. Septoria tritici, siva pega-
vost lista pšenice, može biti 
veoma opasna, posebno u 
godini sa dosta vlage i padavina, 

i, kod sorti koje pokazuju netol-
eranciju prema ovom oboljenju. 
Simptomi se takođe, uočavaju 
rano u jesen i proleće, prvo na 
donjem lišću, a kasnije usled 
povoljnih vremenskih uslova, 
zaraza se može popeti i do klasa. 
Inkubacija traje od 14-28 dana. 
Simptomi zaraze se mogu tol-
erisati do prvog lista, drugog 
kolenceta(epidemijski prag). 
Ako se u toj fenofazi pšenice 
uoče simptomi na 10% bil-
jaka, tretman se mora obavi-
ti(ekonomski prag), iako se taj 
period ne podudara sa pojavom 
fuzarioza. Veoma su važni 
redovni obilasci useva i vizue-
lni pregledi. 

3. Puccinia spp., rđe strnih 
žita, crtičasta i žuta, javljaju 
se periodično, na osetljivijim 
sortama, u većem intenzitetu. 
Prag štetnosti je simptom u 
obliku narandžastih ili žutih 
telašaca na prvom listu iznad 
prvog kolenceta na 10% bil-
jaka, kada se i daje preporuka 
za otpočinjanje tretmana fun-
gicidima. Ovom parazitu odgo-
vara prohladno, vetrovito i 
vlažno vreme. Na pregledanim 

površinama, nismo uočili simp-
tome rdja.

4. Pyrenophora teres, mrežasta 
pegavost lista ječma, javlja se 
skoro svake godine, štete se raz-
likuju od lokaliteta do lokaliteta, 
i naravno od sorti. Simptomi se 
nalaze na donjem lišću u vidu 
žućkastih pega, koje imaju hlo-
rotični oreol. Širi se vetrom, 
kišnim kapima, a temperatura 
koja je bila viša u odnosu na 
prosečne, je doprinela da se 
mrežasta pegavost pojavi skoro 
na svim usevima ječma, pose-
janog u optimalnim rokovima. 
Trenutno je zaraza zadržana 
na donjim listovima. Hemijske 
mere zaštite se ne preporučuju. 
Epidemijski i ekonomski prag je 
isti kao i kod septorioza.

Sa povoljnim vremenskim 
uslovima, očekuje se dalje 
širenje simptoma bolesti, tako 
da ćemo na vreme obaveštavati 
poljoprivredne proizvođače 
o širenju bolesti i o merama 
kontrole.

dipl.ing.zaštite bilja,
Vesna Durutović

Opšta Zemljoradnička 
zadruga “Turija” iz Turije osno-
vana je 1991. godine spašavajući 
se iz ondašnjeg srbobranskog 
“Elana” koji je bio u procesu 
restrukturiranja , privatizacije, 
i opstaje do današnjih dana, 

iako je konkurencija velika, jer 
u samoj Turiji  postoji još osam 
zadruga. Ova Zadruga obrađuje 
550 hektara zemljišta na kojem 

obrađuje kukuruz, pšenicu, 
soju i šećernu repu. Radi se i 
semenski kukuruz i semenska 
pšenica u saradnji sa Zemun 
poljem . Prošle godine sejali su 
šećernu repu na oko 75 hek-
tara , kukuruza na 150 hektara, 

pšenice na 100 hekatra, a preo-
stalih 225 hektara zemljišta bilo 
je zasejano sojom. Svoje kul-
ture su prodavali po utvrđenim 

otkupnim cenama prema ugov-
orima koje su imali sklopljene sa 
novosadskom Viktorijom grup, 
sa Helenik šuger iz Crvenke i 
nekim drugim firmama.

“Prošla godina je bila sušna, 
odrazila se negativno na useve, 
na smanjen rod prinosa, ali 
i pored tih nevolja koje su 
prouzrokovale vremenske pri-
like, poslovaćemo pozitivno”, 
kaže Veselin Stevović, tehnički 
direktor ove Zadruge. Zadruga 
inače ima svojih 70 kooper-
anata, a prošle godine ipak je 
uspela da kupi za svoje potrebe 
poljoprivredne mašine, kom-
bajn, traktor, neophodnu pol-
joprivrednu mehanizaciju i to 
bez kredita. I ta činjenica gov-
ori u prilog tome da Zadruga 
uspešno funkcioniše i opstaje 
na tržištu i pored konkurencije 
koja u Turiji nije beznačajna, jer 
ovo malo mesto ima još osam 
zadruga. Zadruga upošljava 
39 radnika, a kako smo čuli 
prosečna zarada se kreće oko 
43.000. dinara. OOZ “Turija” 
posluje solidno, stabilno i tre-
nutno se priprema za novu pol-
joprivrednu sezonu za koju se 
nadaju da će biti barem uspešna 
kao prošla. O otkupnim cenama 
useva koji se iz godine u godinu 
smanjuju nisu želeli da se izjašn-
javaju. Izgleda da i pored svega 
toga njima veoma dobro ide.

Solidno poslovanje Zemljoradničke zadruge “Turija” iz Turije

Uspešna saradnja sa novosadskom Viktorijom grup, 
Zemun poljem i Fabrikom Helenik šuger iz Crvenke.

Opstali i u tranziciji

Veselin Stevović

Republički parlament je nedavno usvojio izmene i dopune 
Zakona o poljoprivrednom zemljištu. Zakon je izazvao žestoke 
rasprave u javnoj raspravi, podelio i udruženja poljoprivrednika 
na one koji su bili za ovako usvojen zakon i i one koji su bili pro-
tiv. Uglavnom vojvođanske puteve u decembru prošle godine 
zakrčivale su traktorske blokade seljaka koji su negodovali pro-
tiv usvajanja zakona, a i policija je imala posla na vojvođanskim 

putevima sprečavajući protestante da se sa traktorima nađu ispred 
republičke Vlade. Bilo kako bilo usvojene su izmene i dopune 
Zakona o poljoprivrednom zemljištu, kojima je utvrđeno davanje 
u zakup maksimalno 30 odsto zemljišta u lokalnim samoupra-
vama, na rok do 30 godina jednom ili više investitora. Izmenama je 
poljoprivrednicima koji imaju do 30 hektara obradivog zemljišta 
omogućeno da kupe do 20 hektara, uz rok otplate do deset godina. 
Zakonom je utvrđeno da se prilikom davanja prava prvenstva za 
zakup uzima u obzir zapošljavanje nezaposlenih osoba, a odluku 
će donositi lokalna samouprava i ministarstvo odnosno komisija. 
Izmene tog Zakona naišle su na brojne kritike opozicije i protest 
poljoprivrednika, koji su tražili povlačenje zakona, navodeći da 
omogućava prodaju zemlje strancima i tajkunima bliskim Srpskoj 
naprednoj stranci.Vladajuća većina odbacila je kritike, a Vlada 
i resorni skupštinski odbor usvojili su 14 amandmana kojim je 
prvobitni tekst zakona znatno izmenjen i kako navode, povol-
jniji za poljoprivrednike. Iz Vlade su naveli da je cilj zakona da 
omogući privlačenje investicija u poljoprivrednu poizvodnju uz 
povećanje produktivnosti i zaposlenosti i stvaranje značajnog 
izvoznog potencijala.

Usvojen Zakon o
poljoprivrednom zemljištu
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Sporni kriterijumi - ispoštovan zakon
SO Vrbas u julu prošle 

godine donela je odluku da 
se JKP “Standard” bavi isk-
ljučivo isporukom toplotne 
energije, a istovremeno don-
ela odluku i o formiranju 
novog JKP “Komunalac” koje 
je preuzelo ostale delatnost: 
distribuciju vode, iznošenje 
smeća, gradsko groblje, čis-
toću, održavanje puteva i pijace. 
Razdvajanjem preduzaća u JKP 
“Standard” ostalo je 27 radnika, 
a u novoformirano preduzeće 
JKP “Komunalac” prešlo je 186 

zaposlenih. Nakon šest meseci 
od razdvajanja preduzeća sin-
dikalna organizacija JKP 
“Standard” putem saopštenja 
obratila se javnosti u kome se, 
između ostalog navodi, da su se 
radnici u više navrata obraćali 
v.d.direktoru preduzeća kao i 
čelnicima opštine Vrbas, i uka-
zali na probleme sa kojima se 
susreću , a nikakav odgovor nisu 
dobili. “Sama inicijativa o razd-
vajanju preduzeća je donesena 
na bazi netačnih podataka i bez 
urađenog Elaborata o opra-
vdanosti razdvajanja (izrada je 
morala biti u 2015.g.), statusna 
promena je urađena bez deob-
nog bilansa, delatnost je pov-
erena preduzeću koje nije teh-
nički opremljeno, a imovina 

Standarda se daje u zakup po 
niskim cenama i pod čudnim 
uslovima. Takođe, procedura 
pri prelasku zaposlenih iz JKP 
„Standard“ u JKP „Komunalac“ 
nije ispoštovana , te radnici 
ne znaju ko je odlučivao i po 
kom kriterijumu je određeno 
koji radnik će pripasti kom 
preduzeću. Smatramo da je 
ovim postupkom napravljena 
diskriminacija, jer je posle par 
meseci i pored zabrane zapošlja-
vanja u JKP „Komunalac“ radni 
odnos zasnovalo 6 radnika iz 

ugašenog „Informativnog 
Centra“ Vrbas. Zbog toga su 
zaposleni dovedeni u nezavidan 
položaj, zarade se ne isplaćuju 
redovno, a zbog dugova koja su 
ostala od starog preduzeća, koji 
su u milionskom iznosu radnici 
su zabrinuti kako za opstanak 
preduzeća, tako i za svoju egzis-
tenciju”, navodi se, između osta-
log, u saopštenju Samostalnog 
sindikata JKP “Standard”. S 
druge strane Radomir Čurović, 
direktor JKP “Komunalac” i 
bivši direktor JKP “Standard”, 
kaže da je sve urađeno u skladu 
sa Zakonom. “Osnivač i stopos-
totni vlasnik preduzeća je loka-
lna samouprava koja ima pravo 
da donosi takve odluke. Mi smo 
zatekli elaborat iz 2011. godine 

koji je bio mnogo plaćen. 
Zaključak je bio da se grejanje 
isključi iz sistema. Opština 
se ponaša socijalno odgovo-
rno prema ovom preduzeću. 
Diskriminacije zaposlenih prili-
kom razdvajanja preduzeća nije 
bilo, napravljena je struktura po 
potrebama preduzeća. Što se tiče 
imovine, nepokretna imovina 
pripada lokalnoj samoupravi, 
a pokretna imovina se uredno 
iznajmljuje. Konstatovana je 
vrednost i pokretna imovina 
izdata je putem javne nabavke. 
Tokom ove godine pokušaćemo 
da otkupimo pokretnu imovinu 
koju inače Standard ne koristi. 
Takođe lokalna samouprava ima 
pravo da prebacuje zaposlene 
iz jednog javnog preduzeća u 
drugo, što je urađeno sa šest 
radnika Informativnog cen-
tra koje je ugašeno. Oni su pri-
pali marketing službi za koju 
se oprema prostorija. Ukoliko 
bude potrebe dobiće nove ugo-
vore u zavisnosti od potrebe 
preduzeća, ali će svakako mor-
ati kao i svi ostali u preduzeću 
da zarade platu. Nedavno je iz 
JP Direkcija za izgradnju koje 
je u likvidaciji prebačeno troje 
zaposlenih u skladu sa potre-
bama našeg preduzeća”, rekao 
je Čurović. Prema njegovim 
rečima JKP “Standard” ima per-
spektivu jer je predviđeno part-
nersvo, a lokalana samouprava 
je pokrenula pismeno o nam-
erama. “Loklana samouprava je 
naklonjenija Standardu mnogo 
više nego Komunalcu. Ova dva 
srodna preduzeća i dalje su 
povezana i sarađuju u svakom 
smislu. Svi zaposleni u oba pre-
duzeća treba da savesno obavl-
jaju posao nakon čega mogu 
da očekuju rezultate”,rekao je 
Čurović.

                       

                         Sanja Kalajdžić

Zaposleni u JKP “Standard” nezadovoljni zbog razdvajanja preduzeća

Visoki računi
za grejanje i vodu ?!
Na adrese korisnika grejnih usluga koje pruža Javno komu-

nalno predeuzeće „Standard“ tokom decembra stigla su po dva 
računa za prethodni mesec za isporuku toplotne energije. Nakon 
toga u januaru decembarski računi za grejanje bili su mnogim 
korisnicima više nego dvostruko uvećani u odnosu na isti mesec 
prošle godine. Korisnici su se pojedinačno ali i kolektivno obraćali 
rukovodstvu preduzeća. Prosečna temperatura za decembar bila 
je iznad proseka za to doba godine, tako da niko nije očekivao 
duplo veći račun za grejanje. Osim toga cena mazuta je dva puta 
snižena u protekle tri godine, a cena grejanja koje isporučuje JKP 
„Standard“ ostala je ista. Kako bi rešili nedoumice kod građana 
JKP „Standard“ na adrese korisnika uputilo je obaveštenje o 

načinu formiranja cene grejanja za tekuću grejnu sezonu. Prema 
rečima Dragana Mihajlovića, direktora JKP “Standard“ ovo pre-
duzeće je u obavezi da cenu snadbevanja korisnika toplotne 
energije određuje na osnovu metodologije koja je sastavni deo 
Uredbe koju je usvojila Vlada Republike Srbije. „Opštinsko veće 
donelo je zaključak o usvajanju tarifnog sistema za obračun 
toplotne energije za kupce, koji se sastoji iz fiksnog i varijabil-
nog dela. Korisnicima su sada računi veći u odnosu na isti mesec 
prošle godine ali će od 15. aprila do 15. oktobra plaćati samo 
fiksni deo. Primera radi u tom periodu fiksni deo za stan od 50 
metara kvadratnih iznosiće 1.350,00 dinara. Tokom prošle gre-
jne sezone cena isporučene toplotne energije bila je utvrđena 
na mesečnom nivou ali za celu kalendarsku godinu. Ukoliko je 
građanima jednostavnije da plaćaju grejne usluge raspoređene 
na 12 meseci, izaćićemo im u susret tako što ćemo im po završ-
etku grejne sezone omogućiti da zaključe sporazum oplaćanju 
preostalog duga u ratama“, rekao je Mihajlović, i napomenuo 
da je fiksni deo koji korisnici grejnih usluga plaćaju u Vrbasu 
niži u odnosu na gradove u okruženju. Objašnjavajući duple 
račune za novembar on je rekao da je došlo do softverske greške, 
nakon prvog pogrešnog računa stigao je drugi koji je bio ispra-
van i ovim putem se zbog toga izivino korisnicima. Prema rečima 
Mihajlovića cena grejanja je ostala ne promenjena jer je ranije 
preduzeće „trpelo“ zbog nerealne cene grejanja. „Iako je mazut 
pojeftinio, nismo mogli da smanjimo cenu grejanja jer je ranije 
cena bila niska, i sada nam je cena u odnosu na okolne gradove 
niža. Skupštinska odluka je da temperatura u stanovima bude 
20 stepeni uz moguća dva stepena odstupanja, mi to uspevamo 
da održimo bez prekida u isporuci toplotne energije. Ukoliko se 
desi problem korisnici treba da se obrate našoj službi koja izlazi 
na lice mesta “, rekao je Mihajlović.                                           S.K.

Javno komunalno preduzeće “Komunalac“ iz Kule tre-
balo je da počne sa pružanjem usluge kolektivnog gre-
janja u januaru, ali će zbog ograničavajućih zakonskih 
rokova početak pružanja ove usluge biti odložen. Prema 
rečima Damjana Miljanića, direktora JKP „Komunalac“ 
delatnost kolektivnog grejanja pripala je opštini Kula, a 
usluge će pružati komunalno preduzeće. „Uslugu kolek-
tivnog grejanja pružaće komunalno preduzeće, ali će sve 
investicije i troškove radova snositi opština. U prvoj fazi 
će grejne usluge biti pružene jednoj zgradi i to bi moglo 
da bude krajem februara, jer će biti uskoro raspisana 
javna nabavka. Ograničavaju nas zakonski rokovi, pa 
nismo mogli na vreme da startujemo. Od naredne grejne 
sezone će ova usluga biti u punoj funkciji, i očekujemo 
da će uslugu kolektivnog grejanja koristiti sve zgrade u Kuli. Sve mora biti u zakonskim okvirima 
i skupštine stanara nemaju pravo da pod uslovima kojima trenutno obavljaju tu delatnost tako 
nastave. Napravićemo ekonomsku računicu i pokušati da budemo pristupačni sa cenom i nar-
avno da bude što kvalitetnije grejanje. Sa novom opremom koja pruža veoma visok nivo ener-
getske efikasnosti, i po prvoj našoj kalkulaciji cena će biti povoljna“, rekao je Miljanić.           S.K.

Početak kolektivnog grejanja u Kuli Gužva na šalteru reklamacija u JKP Standard

Osim računa za grejanje „pometnju“ kod pojedinih građana 
izazvali su i uvećani računi za vodu. Od decembra se voda 
očitava putem novougrađenih centranih vodomera, a računi 
se dostavljaju na osnovu prijavljenog člana domaćinstva. 
U JKP „Komunalac“ su rekli ukoliko su u pojedinim zgrad-
ama mnogo uvećani računi da je moguće da postoji havarija 
unutar zgrade što nije u nadležnosti distributera.

Radomir Čurović

Damjan Miljanić
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Nema epidemije gripa
U Vrbasu nema epidemije kada je reč o virusima gripa. Prema 

rečima epidemiologa Doma zdravlja “Veljko Vlahović” dr Brajane 
Nikolić javljaju se pojedinačni slučajevi, ali da trenutno stanje 
nije epidemiološko.

- Imamo zabeležen broj obolelih od virusa gripa koji je uobičajen 
za ovo doba godine. Kada počne školska godina, obično poraste 
broj obolelih, ali u svakom slučaju, mi pratimo situaciju – rekla 
je dr Nikolić i dodala da se epidemija gripa proglašava ukoliko 
dođe do naglog porasta broja obolelih. 

Za potrebe pacijenata Doma zdravlja “Veljko Vlahović” nabavl-
jeno je 2.100 vakcina, a do sada je upotrebljeno oko dve trećine 
doza.

- Svi koji su zainteresovani da se vakcinišu, mogu to da učine 
u našoj zdravstvenoj ustanovi. Nije kasno za vakcinaciju čak i 
ukoliko dodje do epidemije. Za sada imamo dovoljan broj doza 
vakcina, ali ukoliko se javi potreba možemo i naknadno poručiti 
još doza – istakla je dr Nikolić.

Ona je poručila da bi protiv virusa gripa trebalo, pre svega. da 
se vakcinišu ljudi stariji od 65 godina i hronični bolesnici.

- Gripa sama po sebi nije opasna, ali posledice gripe mogu da 
budu kobne po hronične bolesnike i starije osobe. Takođe, trebali 
bi da se vakcinišu ljudi koji su zaposleni na mestima koja podra-
zumevaju veći kontakt sa ljudima – kazala je dr Nikolić.   M.K.

Prve bebe rodjene u 2016. godini
U Porodilištu Opšte bolnice Vrbas 

u 2016. godini 01. januara, u 05.23 
časa Valka Vanja iz Kule rodila je 
prvu bebu – dečaka Leona, koji 
je težak 2800 gr i dugačak 47cm. 
Takođe, 01. januara u 14.04.časa 
Petrović Ilinka iz Kucure rodila 
je drugu bebu, ali prvu iz opštine 
Vrbas – dečaka Filipa, koji je težak 
3350gr i dugačak  51 cm. Našu prvu 
malu sugrađanku u 2016. godini 
rodila je 02. januara Jovović Jelena 
- beba je teška 3350 gr i dugačka 51 
cm – saopštili su iz Opšte bolnice 
Vrbas.                                         B.P.

Već sedmu godinu za redom u 
Opštoj bolnici Vrbas organizuje 
se akcija darivanja rođenih beba 
od 1. do 7. januara. Ove godine 
u prvih sedam dana rođeno je 11 
beba. Darove za bebe uručili su 
dr Vidosava Zundanović Volić, 
zamenik direktora OBV, dr 
Bratislav Kažić, predsednik opš-

tine Vrbas i predstavnici dona-
tora. Prema rečima dr Zorice 
Ristić, načelnice odeljenja gine-
kologije u OBV i bebe i majke se 
dobro osećaju. „U Porodilištu u 
Vrbasu imali smo 23 porođaja 
više u odnosu na 604 poođaja 

u 2014. godini. Procenat pov-
ećanja je dobar i želimo da 
zadržimo taj trend, posebno 
što sve više izlazimo u susret 
željama pacijentkinja i zahte-
vima modernog vremena. Uveli 
smo epiduralnu anesteziju koja 
obezbeđuje bezbolni porođaj, 
zatim stvorili mogućnost da 

porođajima prisustvuju i otac 
ili neka druga osoba za koju 
želju izrazi porodilja, a cilj nam 
je da u ovoj godini uredimo i 
jedan apartman za porodilje”, 
rekla je dr Ristić, i iskoristila 
priliku da se još jednom zahvali 

donatorima na vrednim poklon-
ima. Prvoj bebi rođenoj u 2016. 
godini pripala su kolica, pok-
lon Opšte bolnice, dok je prvoj 
bebi sa teritoriji opštine Vrbas 
lokalna samouprava darovala 
80.000 dinara. Darodavci u 
novčanim vaučerima, postel-
jini, higijenskim paketima i 
prvim potrepštinama za bebe, 
cveću i drugim poklonima bili 
su i “Carnex”, “Super miks plus”, 
SZR “Sanja”, Apoteka “Janković”, 
sveštenik Aleksandar Subotin i 
NVO, zatim Crveni krst Vrbasa, 
cvećara “Kraljica” i drugi.

Predsednik opštine Vrbas 
dr Bratislav Kažić čestitao je 
majkama na bebama koje su 
donele na svet. „Nas pogađa 
bela kuga i ako nastavimo istim 
smerom za par decenija bićemo 
na ivici biološkog opstanka. 
Godinama nam se smanjuje broj 
novorođenih beba i moramo 
stati tome na put. Potrudićemo 
se da boravak porodilja u bol-
nici uvek bude prijatan i čekamo 
vas ovde i dogodine”, rekao je 
dr Kažić. 

                        Sanja Kalajdžić

Bebama sa ljubavlju

Posle dugog niza godina bez 
dermatologa u Vrbasu, počet-
kom ove godine u Opštoj bol-
nici Vrbas počela je sa radom 
Dermatovenerološka ambu-
lanta. Pacijenti iz opštine Vrbas 
za specijalistički pregled, dijag-
nostiku i terapiju dermatoven-
eroloških oboljenja kod dece i 
odraslih, više neće morati puto-
vati u druge gradove u zdravst-
vene ustanove gde se obavljaju 
dermatološki pregledi. „Pored 
sprovođenja dijagnostičkih 
procedura specifičnih za der-
matovenerologiju, prijavljivanja 
kontagioznih zaraznih bolesti i 
konsultativnih pregleda hospi-
talizovanih pacijenata na odel-
jenjima Opšte bolnice Vrbas, 
kako je to uobičajeno, u kon-
tinuitetu će se primenjivati i 

zdravstveno-vaspitni rad sa 
pacijentima.“ – rekao je dr med. 
Dragan Vemić, specijalista der-
matovenerolog. Radno vreme 
Dermatovenerološke ambulante 

u Opštoj bolnici Vrbas je sva-
kim radnim danom od 07 do 
14 časova, a kontakt telefon na 
koji se pacijenti mogu obratiti 
je 021/7954–567.                S.K.

Otvorena Dermatovenerološka 
ambulanta u vrbaskoj Bolnici

U Porodilištu u Opštoj bolnici Vrbas od 23.12.2015. do 
15.01.2016. godine rođeno je 40 beba i to 18 devojčica i 22 dečaka. 
(23.12.2015.) Nikolić Dragana i Vladimir iz Lovćenca – dobili 
su dečaka, Veselinov Slađana i Rusmir Đuro iz Vrbasa – devo-
jčicu, Romoda Ildiko i Ištvan iz Srbobrana – dečaka, Obradović 
Ivanković Biserka i Ivanković Predrag iz Kule – dečaka, Koršoš 
Tinde i Kovačev Vladimir iz Lovćenca – devojčicu, (24.12.) 
Radinović Snežana i Bojan iz Vrbasa – devojčicu, (26.12.) 
Papuga Amalija i Eri Đorđe iz Kucure – dečaka, Đedović Jelena 
i Dušan iz Vrbasa – devojčicu, Harangozo Monika i Vlajkov 
Saša iz Srbobrana – dečaka, Stojkov Aleksandra i Bajović Saša iz 
Bačkog Gradišta – dečaka, Milić Ljubica i Nemanja iz Sombora 
– dečaka, (27.12.) Periz Darija i Nemanja iz Vrbasa – devojčicu, 
Fan Danijela i Kovač Rudolf iz Srbobrana – dečaka, (28.12.) Šimka 
Snežana i Roland iz Zmajeva – dečaka, Bijelić Mirjana i Bojan iz 
Vrbasa – dečaka, (29.12.) Trkulja Miroslava i Ikrašev Branislav 
iz Srbobrana – devojčicu, Rahman Mirela i Vladimir iz Vrbasa 
– devojčicu, (30.12.) Dobrilović Radmila i Neđeljko iz Bačkog 
Dobrog Polja – devojčicu, Despotović Ivana i Milić Jovica iz 
Vrbasa – dečaka, (31.12.) Ružić Nataša i Marko iz Bačkog dobrog 
Polja – dečaka, Jovanović Valerija iz Srbobrana – devojčicu, 
Doknić Martina i Vladimir iz Vrbasa – devojčicu, (01.01.2016.) 
Valka Vanja i Arnold iz Kule – dečaka, Petrović Ilinka i Ruskovski 
Nikola iz Kucure – dečaka, (02.01.) Jovović Jelena i Manojlo 
Ćurčić – dobili su devojčicu, (04.01.) Matović Jelena i Mirko iz 
Vrbasa – devojčicu, Dakić Ljubica i Mirko iz Bačkog Dobrog Polja 
- devojčicu, (05.01.) Bukvić Sonja i Marković Vaso – Nebojša iz 
Vrbasa – dečaka, Stanisavljević Aleksandra i Gojkov Davor iz Kule 
– dečaka, Arvai Milica i Jerković Strahinja iz Crvenke – devo-
jčicu, Pekić Jasmina i Slobodan iz Srbobrana – dečaka, (07.01.) 
Putnik Sandra i Dragomir iz Kule – dečaka, (08.01.) Vendel 
Renata i Jakemiv Saša iz Vrbasa - devojčicu, (09.01.) Samardžić 
Nataša i Jovo iz Kruščića – devojčicu, (10.01.) Dubinji Marija i 
Janoš iz Vrbasa – dečaka (12.01.) Dejanović Aleksandra i Miloš 
iz Vrbasa – dobili su dečaka Beronja Mirjana i Čedomir iz Kule 
– devojčicu, (13.01.) Balango Andrea i Radulović Mirko iz Kule – 
dečaka, Kovačević Aleksandra iz Ravnog Sela – dobila je dečaka, 
(14.01.) Dacić Ruža i Božidar iz Vrbasa - dobili su devojčicu.

Rođene bebe 
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MANJI OBIM INDUSTRIJSKE PROIZVODNJE
Milorad Radojević, direktor Regionalne privredne komore Novi Sad govori o privrednim

kretanjima u Južno-bačkom okrugu

Privredna aktivnost u 
Regionu u toku 2015. godine 
realizovala se u 13.890 kom-
panija i 29.100 radnji, sa oko 
175.000 zaposlenih.

U periodu januar – oktobar 
2015. godine (poslednji zvanični 
pokazatelji) Region učestvuje 
u ukupnim privrednim rezul-
tatima Srbije sa spoljnotrgov-
inskom razmenom od 14,0%, 
uvozom od 15,8%,izvozom od 

11,6%, brojem aktivnih kom-
panija od 11,4%, brojem radnji 
od 9,2%, brojem zaposlenih od 
10,3%, - podaci su Regionalne 
privredne komore Novi Sad. 
„Rezultate poslovanja u periodu 
januar – oktobar 2015. godine 
na području Regiona karak-
teriše manji obim industrijske 
proizvodnje, pad spoljnotrgov-
inske razmene i manji prinosi u 
poljoprivredi“, rekao je Milorad 
Radojević, direktor Regionalne 
privredne komore Novi Sad.

U opštini Vrbas spoljno trgov-
inska razmena iznosila je oko 
54 miliona dolara, u opštini 
Srbobran 9,6 miliona dolara

U periodu od januara do 
novembra 2015. godine spoljno-
trgovinska razmena privrednih 

subjekata smeštenih u opštini 
Vrbas iznosila je oko 54 mil-
iona dolara. Vrednost izvoza 
iznosi 30,4 miliona dolara, a 
vrednost uvoza 23,6 miliona 
dolara. Kada je reč o opštini 
Vrbas, najviše se proizvoda 
izvozi u Crnu Goru, Bosnu i 
Hercegovinu, Rusiju, Italiju 
i Makedoniju, dok se najviše 
uvozi iz Kine, Italije, Mađarske, 
Nemačke, Holandije i Slovačke. 

U izvozu prednjače ‘Carnex’, 
‘Vital’, ‘Medela’ i ‘Mirotin-
Tisa’, dok najviše uvoze ‘Obuća 
Metro’, ‘Carnex’, ‘Pneutech’ i 
‘Novi trading NS’ iz Zmajeva. 
Kad su u pitanju robe, u izvozu 
dominiraju polutke od domaćih 
svinja, mesni proizvodi, ulje od 
suncokreta i biskviti, a u uvozu 
obuća, smrznuto svinjsko meso 
i gume”.

U istom periodu spoljnotr-
govinska razmena u opštini 
Srbobran iznosila je oko 9.6 mil-
iona USD, od čega je izvoz 6,8, a 
uvoz 2,8 miliona USD. Najviše se 
izvozi u Nemačku, Makedoniju, 
Italiju i Francusku, a najviše se 
uvozi iz Nemačke, Francuske 
i Slovenije. Najveći izvoznici 
su kompanije Remming i 

Eurobačka, a uvoznici Remming 
i Vulkan commerc. Od proiz-
voda u izvozu dominiraju delovi 
i pomoćni proizvodi za kotlove i 
brašno, a u uvozu trake i kaiševi 
od gume i transmisione trake 
od tekstila.

Ukupan broj zaposlenih na 
teritoriji Južnobačkog regiona 
je 174.997, od čega 139.188 
u pravnim licima(privredna 
društva, preduzeća, ustanove, 
zadruge i druge organizacije), a 
35.809 su privatni preduzetnici 
ili zaposleni kod njih.

Kada je reč o opštini Vrbas, 
broj zaposlenih je 8720, od 
čega 6.979 u pravnim lici-
ma(privredna društva, pre-
duzeća, ustanove, zadruge i 
druge organizacije), a 1.741 su 
privatni preduzetnici ili zapos-
leni kod njih. Najviše zapos-
lenih je u preradjivačkoj indus-
triji – 2.136. Od ukupnog broja 
zaposlenih u opštini Vrbas, 
oko 49% su žene. U opštini 
Srbobran ukupan broj zapos-
lenih je 2.360. od čega 1.455 
u pravnim licima(privredna 
društva, preduzeća, ustanove, 
zadruge i druge organizacije), a 
905 su privatni preduzetnici ili 
zaposleni kod njih. Od ukupnog 
broja, 44 % su žene.

Potencijal opštine Vrbas 
i Srbobran, kao i celog 
Južnobačkogregiona je veliki. 

„Ovaj Region je posle 
Beograda privredno najrazvi-
jeniji region u Srbiji. Južnobački 
region ima prvorazredni sao-
braćajni značaj, ispresecan sa 
međunarodnim, magistral-
nim, regionalnim i lokalnim 
putevima. Pored glavnog plov-
nog puta reke Dunav, Koridora 
7, kroz Južnobački okrug jed-
nim delom prolazi i Koridor 
10, koji spada u značajne 
evropske putne pravce. Region 
je i specifičan centar univer-
zitetskog obrazovanja – jaki teh-
nički fakulteti i naučni instituti 
nalaze se u Novom Sadu. Ovo 
su sve preduslovi za razvoj 

privrede i privlačenje stranih 
investicija. Pored svih ovih pre-
duslova koje Region ima, loka-
lne samouprave, u saradnji sa 
nadležnim institucijama, tre-
baju da stvore privredni ambi-
jent koji će odgovarati posto-
jećim privrednim subjektima, a 

koji će privući i nove investitore. 
Koliko je meni poznato, opštine 
Vrbas i Srbobran su nedavno 
usvojile svoje Strategije raz-
voja u periodu 2014. do 2020. 

godine, u kojima su veliki akce-
nat stavile na razvoj privrede. 
Po meni, ono što je prioritet 
i na čemu treba raditi su pro-
jekti na oživljavanju posrnulog 
preduzetničkog duha  i podsti-
canju mladih ljudi da pokrenu 
poslovnu inicijativu.Danas kada 
je veliki broj ljudi nezaposlen 

i vlada nesigurnost u privredi, 
izlazak iz krize se traži kroz veći 
i brži ulazak u preduzetništvo i 
najbolje pomake u ekonomiji 
imaju mikro, mala i srednja 
preduzeća. Ovaj sektor gener-
iše rast BDP i institucije treba da 
podrže razvoj MMSP“, smatra 

Radojević. 
Prema njegovim rečima loka-

lne samouprave, u saradnji sa 
privrednim komorama, regio-
nalnim razvojnim agencijama 

i drugim nadležnim instituci-
jama treba da rade na una-
predjenju regionalne i med-
junarodne saradnje. „Pre svega 
misim na razvoj kapaciteta za 
zajedničko učešće na projek-
tima koji se finasiraju iz fondova 
EU. U procesu pristupanja EU 
tih fondova i sredstava će biti 
sve više i ne smemo dozvoliti 
da zbog nedostatka kvalitet-
nih projekata i stručnog kadra 
dodjemo u poziciju da sred-
stva namenjena Srbiji ostanu 
neiskorišćena. Opštine Vrbas i 
Srbobran moraju imati spremne 
projekte, a takodje i kvalitetne 
projektne partnere, kako bi 
mogle da apliciraju za ova sred-
stva.  Sve institucije treba da 
rade i na edukaciji privrednika 
kako bi im pomogli da steknu 
iskustva potrebna za poslovanje 
na evropskom tržištu,“ istakao 
je Radojević.

                        Sanja Kalajdžić

„Od 1. januara 2016. godine Srbiji je dostupan i pro-
gram COSME, koji je namenjen malim i srednjim pre-
duzećima. Osnovni cilj ovog programa je da se poveća 
konkurentnost malih i srednjih preduzeća, a samim 
tim  i  smanji nezaposlenost u zemlji. Budžet Programa 
iznosi 2,3 mlijarde evra. Malim i srednjim preduzećima 
ne samo da će biti omogućen pristup stranim tržištima 
i pristup novim izvorima finansiranja, već i pružena 
podrška u uspostavljanju poslovanja na stranim tržišti-
ma  kroz pružanje informacija i pronalaženje poslovnih 
partnera uz pomoć Evropske mreže preduzetništva. Ta-
kodje, program Horizon 2020 je, sa budžetom od oko 
78 milijardi evra, do sada najveći okvirni program za 
istraživanje i inovacije Evropske unije. On je dostupan 
Srbiji već godinu dana i u njemu mogu da učestvuju is-
traživačke grupe na univerzitetima, istraživački insti-
tuti, pojedinačni istraživači, mala i srednja preduzeća, 
velike kompanije, kao i ostale vladine, nevladine i pri-
vatne organizacije i institucije. Pojedinci, institucije i 
preduzeća iz Srbije u programu učestvuju ravnoprav-
no sa onima iz država članica Evropske unije“, rekao je 
Milorad Radojević direktor RPK Novi Sad.

Milorad Radojević

Prosečna zarada za period januar – novembar 2015. 
godine, na teritoriji Južnobačkog regiona, iznosi 64.133 
dinara – bruto, dok je bez poreza i doprinosa -neto 
zarada – 46.723 dinara i na istom je nivou kao i pre-
thodne godine. Po zaradama prednjači opština Beočin 
sa prosečnom neto zaradom od 54.312 , dok se opštine 
Vrbas i Srbobran sa prosečnm neto zaradama od 37.274 
dinara i 34.402 dinara nalaze na petom, odnosno os-
mom mestu, od dvanaest opština Južnobačkog regiona.

Najveći izvoznici sa područja Regiona su kompanije: 
NIS AD – Novi Sad, „Sojaprotein“ AD Bečej, Tarkett“ 
doo - Bačka Palanka,’’MK Commerce’’ doo – Novi Sad 
i „Konzul“ doo. Najveći uvoznici sa područja Regiona 
su sledeća kompanije: NIS AD - Novi Sad, JP „Srbija-
gas“ – Novi Sad „Merkator - S“ doo Novi Sad, „Tarkett’’ 
doo - Bačka Palanka i „PIN Computers“ doo, Novi Sad.
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Godina iza nas je bila teška za sve, 
pre svega zato što ima veliki broj 
ljudi koji ne rade. Ipak, kao roditelj, 
zbog budućnosti naše dece, moram 
da verujem da će 2016. godina biti 
bolja i da će uslediti neka bolja vre-
mena.

Jelena Radosavljević – Vrbas

U 2015. godini  se desilo dosta 
lepih stvari na privatnom planu tako 
da je za mene bila lepa, a mogu reći 
da je bila bolja od 2014. godine. 
Tako se nadam se da će i ova godi-
na biti još bolja od prethodne i da će 
se desiti još puno lepih stvari.

Natalija Šibalić – Vrbas

Prethodna godina je bila jako loša 
kada je reč o mnogim stvarima. Po-
sla nema nigde i ljudi dosta teško 
žive. I ja lično, u 2016. najpre očeku-
jem da ću uspeti da se zaposlim, jer 
mi je to trenutno najveći problem.

Ognjen Koprivica – Vrbas

U 2015. godini sam uspela da ost-
varim neke lične uspehe, ali je ukupna 
društvena situacija bila prilično teška 
kako za mene lično, tako i za ljude iz 
mog okruženja. U ovoj 2016. godini, 
nadam se da će se stvari promeniti na 
bolje.

Ivana Vujović – Vrbas

Teška je bila prethodna godina, 
kako svima tako i meni. Nekako 
smo izdržali. Nije lako ni mladima, 
a ni nama penzionerima. Mladi 
nemaju posla, a nama male penzi-
je. Valjda smo već navikli da teško 
živimo. Proćiće i ovo. Ne znam šta 
da očekujem. Pošto sam optimista 
nadam se boljem životu.

Bošnjak Ferenc – Srbobran

Svaka vlast je manje - više ista. 
Teška je godina za nama, ali u Sr-
bobranu se bar nešto radi. Grade se 
putevi, nešto se popravlja primeću-
jem da se uvek nešto gradi, što me 
raduje. Vreme je takvo da je svima 
teško, nadem se boljem standardu. 
Očekujem da će ova godina biti bol-
ja od prethodne, što nije teško.

Radojka Nemet – Srbobran

Ovo je sunovrat. Najlošija godina 
je iza nas sve je očerupano, pro-
dato i pozatvarano. Ništa bolje ne 
može biti u 2016. godini čak ni teo-
retski, jednostavno ne može. Toliko 
je zatvorenih preduzeća, ni za 10 
godina se ne može povratiti situaci-
ja. Sve je prslo. Niđe ništa nije osta-
lo. Mi u Lovćencu smo imali nekad 
15 kafana, a sada samo tri kafane i 
kladionicu. 

Dragoljub Paović - Lovćenac

Očekujem da nam bude bolje zah-
valjujući na prvom mestu premijeru 
Vučiću, samo da ostane još dugo 
na vlasti i da ga ne smene. On je 
puno uradio za ovu zemlju.  Teško 
se živelo smanjene su penzije ali to 
se može podneti. Ako imamo vere 
u ljude koji vode ovu zemlju sigurno 
će biti bolje.

Milanka Pavlović - Lovćenac

Ne očekujem ništa bolje, u ovoj 
zemlji je svake godine sve gore i 
gore. Trenutno skupljam papire da 
idem u inostranstvo i jedva čekam 
da odem, tamo očekujem bolji život. 
Samo tokom prošle godine iz Kule 
je u inostranstvo otišlo 200 ljudi. 
Ovde na ulici u centru tokom dana 
ne prođe ni 30 ljudi.

Marija Nađ - Kula

Tokom 2015. godine otvorila sam 
frizerski salon tako da je za mene 
prethodna godina bila dobra. Mislim 
da će svake godine manje više biti 
isto posla ja se nadam da ću prošir-
iti delatnost tokom ove godine pa se 
očekujem boljitak. Kod nas se živi 
teško ali ko se trudi može nešto i 
da napravi.

Timea Vojčena - Kula

Da li će ova godina biti bolja od prethodne?
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... U selu, od gornjeg grada 
do te Rinne, Srbi su uz obale 
Crne bare podigli nasip, kako 
bi se na taj način zaštitili od 
poplava, do kojih je često dola-
zilo u vreme kiša. Ti vodotoci 

su već tada bili premošćeni i 
to na onim istim mestima na 
kojima se danas nalaze mostovi, 
s tim što je nedostajao donji 
most preko Kanala. Sasvim 

jasno se prepoznaje dugačka 
ulica s one strane Crne bare, 
na Telečki, prema kojoj vode 
putevi iz pravca Sentomaša – 
Srbobrana, Bečeja, Segedina i 
Topola – Bajša; naokolo su bili 

rasuti salaši , majuri nepravil-
nog oblika, dok su kuće retko 
zabatom bile okrenute prema 
ulici. Crna bara i takozvana 
Sporedna bara delili su selo 

na tri dela. Pored dela sela 
na Telečki, razlikujemo deo 
između Crne i Sporedne bare i 
deo ispod Sporedne bare. Deo 
između Crne i Sporedne bare 
je najveći i najprostraniji. I ovaj 
deo jasno pokazuje da je položaj 
Bare jasno odredio i položaj 
sela. Na mestu na kojem danas 
stoji srpska pravoslavna crkva 
već je tada stajala crkva. U taj 
deo mesta slivali su se putevi 
iz pravca Kucure, Krstura i 
Kule. Što se tiče trećeg dela, 
na karti može samo toliko da 
se vidi ili bolje rečeno nasluti, 
da se jedan deo kuća proteže uz 
vrbama omeđenu obalu Crne 
bare i da se jedna ulica na ne baš 
naročito ravan način proteže 
pravcem severozapad-jugois-
tok. U taj deo mesta vodili su 
putevi iz Sentomaša-Srbobran, 
Kiškera - Bačko Dobro Polje, i 
Despot sv. Ivana - Despotovo. 
Južno od prvobitnog vrbaskog 
atara, na predijumu Čarnok, 
vidi se jedan šanac, za koji, 
na žalost, nisu vezane nika-
kve znamenite legende i priče 

iz starih vremena. Pored šanca 
nalazi se natpis Locus Templi 
antiqui koji ukazuje da je na 
tom mestu nekada postojala 
stara crkva, od koje danas više 
nema nikakvog traga. Sigurno 
se ispod zemlje ovog nekadašn-
jeg predijuma krije i jedno, u 
međuvremenu, nestalo naselje. 
Više koliba, salaša-tugurija i dva 
bunara sa đermovima davali su 
izgled živosti ovoj utrini, inače 
siromašnoj drvećem i rastin-
jem. I na predijumu Kiš Dobra 
izdizalo se nekoliko đermova; s 
leve i desne strane velike udo-
line bilo je naokolo rasuto neko-
liko salaša i tu su još mogli da 
se vide ostaci nekadašnje, sada 
posve urušene oveće crkve. Onaj 
ko se malo udubi u ovu kartu, 
njemu će se uz malo mašte uka-
zati niz slika iz davno prohujalih 
vremena: tu su se ljudi kretali 
po svojim njivama i poljima, tu 
su se borili za svoj nasušni hleb, 
tu su se radovali i bili ophrvani 
brigama, tu su se voleli i mrzeli. 
Danas nam o svemu tome gov-
ori ova zavičajna karta, dok su 
tragovi njihovog nekadašnjeg 
bitisanja na ovom prostoru got-
ovo posve nestali. Nadživeo ih 
je samo večni zakon neprestane 
mene, zakon nastajanja i nesta-
janja, kao što će nadživeti i nas. 
Natpis na jednoj kući u Verdi 
na reci Lan kaže: „Nestao je 
svet predaka naših. A za neko-
liko godina, ni nas više ovde biti 
neće. Potomstvo će reći samo: 

postojali su! A i ono će umreti 
kao mi“.

„Mi zemlju osvojismo sebi 
trudom i radom ruku naših“. 
F.Šiler,V.Tel. „Ne mačem, već 
plugom osvajajte, deco mira, 
junaci rada“.

Ova strofa, koja tako lepo 
iskazuje veliki kulturnoistori-
jski značaj naseljavanja ili kol-
onizacije, stoji na spomen ploči 
koja je povodom obeležavanja 
stogodišnjice naseljavanja 
Nemaca u Parabuću - Ratkovu 
1886. godine postavljena iznad 
porte crkve, a njen autor je 
sveštenik Stefan Augsburger iz 
Filipova - Bački Gračac.

    Nastavak u sledećem broju

Kameralna karta sela Vrbas

Naseljavanje
NemacaKnjiga o Vrbasu , Fridriha Loca prvi put je objavljena 1935.godine, a drugo 

izdanje doživela je 1975.godine. Prvi put  izlazi na srpskom jeziku u izdan-
ju Muzejske zbirke Kulturnog centra Vrbas 2014. godine. Treće izdanje 
Muzejska zbirka obezbedila je uz pomoć prenumeranata, naših sugradjana. 
Knjigu priredio i preveo Tomislav Bekić.

Knjiga o Vrbasu
Feljton:

Autori izložbe „111 godina 
vatrogastva u Vrbasu“ su Pavle 
Orbović i Boro Vojinović, 
kustosi GM koji su u sarad-
nji sa nekoliko institucija real-
izovali izložbu. „Izložba je nas-

tala kao plod saradnje Muzeja 
grada Novog Sada, Vatrogasne 
spasilačke brigade Novi Sad, 
Podunavsko Nemačkog 
crkvenog muzeja Apatin i 
dobrovoljno vatrogasnih 
društava Sivca, Kucure i Vrbasa 
koji su nam ustupili predmete 
za ovu izložbu. Ovom prilikom 

se posebno zahvaljujem DVD 
„Vrbas – 1904“ koje nam je pok-
lonilo predmete prvobitnog 
Vatrogasnog društva”,  rekla je 
Vesna Grgurović.

Pavle Orbović je ovom pri-

likom istakao da se izlo-
žba može posmatrati iz više 
celina koje čine mozaik, i dugu 
istoriju DVD u Vrbasu. „Kada 
se gleda jednom istorijskom 
putanjom, ovde se jasno izd-
vajaju tri epohe. Prva bi bila 
osnivanje i nastanak Društva 
u Austrougarskoj monarhiji, 

zatim uspon Društva i njegov 
razvoj u Kraljevini Jugoslaviji 
i kasnije objedinjavanje dva 
Društva i njegov napredak u 
socijalističkoj Jugoslaviji pa do 
današnjih dana. Ova izložba je 
još jedno svedočanstvo da DVD 
već više od jednog veka učest-
vuje u kulturnom životu Vrbasa 
i daje mu jedan poseban pečat“, 
rekao je Pavle Orbović.

Zahvalnice su uruči l i 
sadašnji predsednik Društva 
Igor Ivić i počasni predsed-
nik Društva Boro Mušikić, a 
između ostalih zahvalnice su 
dobili Dobrovoljno vatrogasno 
društvo Kula, Gradski muzej 
Vrbas, ali i članovi Vatrogasnog 
društva iz Jagodnjaka, Hrvatska.

Izložbu je otvorio načelnik 
Policijske stanice Vrbas Vlado 
Glođović koji je istakao da je 
cifra od 111 godina postojanja 
zaista za respekt, i zaključio da 
su tri principa na kojima je priča 
o dobrovoljnom vatrogastvu 
zasnovana prevashodno ljubav, 
humanost i tradicija.        M.K.

Izložba povodom 111 godina vatrogastva u Vrbasu
U organizaciji vrbaskog Gradskog muzeja i Dobrovoljnog vatrogasnog društva 

„Vrbas – 1904“ u prostorijama Muzeja održana prigodna svečanost i otvorena 
izložba povodom 111. godišnjice Dobrovoljnog vatrogasnog društva. Prisutne je 
u ime Kulturnog centra i Gradskog muzeja Vrbas pozdravila rukovodilac Muzeja 
Vesna Grgurović.

U punoj sali bioskopa „Jugoslavija“ održana je Svečana aka-
demija povodom obeležavanja 100 godine od Mojkovačke bitke. 
Podsećanje na slavnu borbu Sandžačke vojske Kraljevine Crne 
Gore iz Prvog svetskog rata organizovalo je Udruženje Crnogoraca 
Vrbasa.

Na samom početku programa prisutne je pozdravio predesed-
nik Udruženja Crnogoraca Vrbasa Ljubiša Simović.

- Okupili smo se da stare podsetimo, a da mladima pokažemo 
kako se nekada branila otadžbina i pomagalo braći. Sreća je da 
sada ne moramo da ginemo, ali treba da se poštujemo i pomažemo. 

Uvek je mladost na svojim leđima iznosila sve promene i vodila 
napred. Kao i na Mojkovcu kada su regrutski bataljoni izgubili 
dve trećine svoga ljudstva i sada mladi iznose sve promene u 
društvu i na nama starijima je da im pomognemo da nadju pravi 
put – istakao je Simović. On je posebnu zahvalanost iskazao pred-
stavncima vlasti Opštine Vrbas, kao i predstavncima pokrajinske 
vlasti koji su pomogli da se ova manifestacija održi. Takođe, on 
je tom prilikom podsetio da Udruženje Crnogoraca Vrbasa pos-
toji od 2013. godine.

- Naše udruženje okuplja Crnogorce i sve ljude koje vole i poštuju 
Crnu Goru. Naš glavni cilj je očuvanje crnogorske tradicije i iden-
titeta i nastojaćemo da odnose između Srbije i Crne Gore dove-
demo na najveći mogući nivo – kazao je Simović.

                                                                                            M. Keković

Stogodišnjica od Mojkovačke bitke
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Šta Vas vezuje za Vrbas, gos-
tovali ste i boravili ovde u više 
navrata i pre postojanja Škole 
bubnjeva?

Pa, Vrbas mi je nekako više 
moj nego, neka druga mjesta u 
Vojvodini, mnogo mojih sun-
arodnika živi ovdje, nekako se 
svojevremeno katunaska nahija 
preselila ovdje. Sada tu ima baš 
puno finih ljudi, a nekako su baš 
od nas malo zaboravljeni, e baš 
sam se ja motivisao da se dobro 
upoznam i da se malo posvetim 
toj našoj djeci koja odrastaju u 
Vrbasu.

Kako je interesovanje poka-
zao Vrbas za besplatnu Školu 
bubnjeva, koju organizujete 
u gradu?

Moram da priznam da je 
interesovanje veliko, čak mislim 
da se svakim danom to poka-
zuje još kao da raste. Ja sam već 
djecu podijelio u dvije grupe i 
kako mi se čini možda ćemo i 
treću formirati.

Da li se uvek, najpre, kod 
najmladjih prepoznaju 
svi eventualni talenti, pa i 
muzički?

Pa pazite, ja bubnjeve vezu-
jem za odrastanje, stasavanje 
za život dakle ne moraju svi, 
ma čak niko da postane bub-
njar, ali sam siguran da spajan-
jem života sa ritmom zapravo 

upoznajemo sebe. Samim tim i 
sebe spremamo za život. Dakle, 
ovo je svakom čovjeku nešto 
novo, a ustvari čovjek mora da 
otkrije ritam u sebi i tek onda 
shvati koliko mu je ritam u 
životu važan i koliko se sa njim 
srijeće svakodnevno.

Ostvarili ste briljantnu muz-
ičku karijeru i na našoj muz-
ičkoj sceni u prvi plan stavili 
bubnjeve?

Pa, zašto da ne. Bubnjevi su 
apsolutni pokretač možda su 
nekada bespravno na sceni 
pozadi. Mislim da sam samo 
oslobodio muziku stege i 
zakona, jer je bubanj totalni 
fundament, jer kada u bendu 
imate dobrog bubnjara mislim 
da je onda orkestar dobar. Nema 
dobrog orkestra bez dobrog 
bubnjara.

Kako Vam je to uspelo da od 
bubnjeva napravite prvi solis-
tički instrument?

Godinama sam svirao pratio 
skoro sve što se moglo u našoj 
velikoj zemlji pratiti i onda mi 
je samo po sebi došlo da krenem 
od ritma praviti muziku. Dakle, 

ja sam eto kako-tako počeo da 
sviram neke melodije samo sa 
bubnjem.

Sv iral i  ste  u  našim 
najpoznatijim, sada već leg-
endarnim grupama, “Leb i 

sol”, “Kerber”, ”Yu grupa…” 
bili ste u pratećim bendo-
vima Zdravka Čolića, Djoke 
Balaševića, kako se sećate tog 
perioda?

To je sve toliko divno i utkano 
u moj život, svaka grupa na svoj 
način, njihova različitost me je 
ovoliko otvorila i raširila. Dakle, 
moje davanje njima me je sada 
napravilo ovakvim, posebnim 
i sigurnim. Dakle ja sam sa 
bubnjevima izadjem nekada 
i pred 300 do 40. 000 ljudi i 
nemam nikakav strah da neću 
uspjeti…!!!

Kako ocenjujete i vid-
ite današnju muzičku scenu 
Srbije?

Pa, danas se podilazi pub-
lici, jer je neko mlade muz-
ičare naučio krivo da treba da 
zarade i da će samo zaraditi ako 
publici podiđu, a ne shvataju da 
publika ne voli da joj podilaziš 
već želi da je pobediš…!!!! To je 
kao u ljubavi, podilaziš djevojci 
i neminovan sledeći korak je da 
ćeš izgubiti ličnost, a kada izgu-
bite ličnost onda djevojka nema 
šta da voli i vi se čudite zašto vas 
je ostavila.

Imate iskustvo u radu u muz-
ičkim predstavama, kao što ste 
komponovali muziku čak i za 
balet?

Pozorište obožavam to je nešto 
posebno tu treba da napravite 
dopunu, a da ne smetate, to je 
jedna posebna muzička kate-
gorija. Baš sam uradio puno 
predstava za pozorište i puno i 
sa grupom “Leb i sol” gdje sam 
zapravo i stasao da to mogu da 
radim sam. Mislim da su neke 
stvari ušle u istoriju naše kul-
ture kao predstave Zapali me, 
Blize, Ujka Vanja, Derviš i smrt, 
a posebno balet Dr Džekil and 
mister Hajd.

Ne znam da li je prejaka 
reč, ako kažem da ste i plan-
etarno poznati, naravno, kao 

umetnik i bubnjar, šta je bilo 
najavažnije za ostvariti takav 
uspeh i takvu karijeru?

To stvarno ne znam, nema 
tog recepta, nešto se u tre-
nutku dogodilo, nikada neću 
saznati kako sam bubnjevima 
doveo u rodno mjesto mog oca, 
Kobilji Do u Katunskoj nahiji, 
treće godine oko 12 000 ljudi. 
Nikada neću saznati zašto je to 
toliko narod podržao, a oni koji 
nas kroz živote vode se potru-
dili da to zatvore, završe i one-
moguće da se narod oko jedne 
ideje okuplja. To je nešto što me 
čini sretnim, ali ne znam kako. 

Znam samo da me to nimalo 
nije promijenilo, i dalje najviše 
volim kada se sretnem sa proiz-
vodjačima hrane iz Srbije koji 
dodju da prodaju svoje proiz-
vode na Kalenić pijaci kao 
i ljude iz gradske čistoće sa 
kojima imam skoro svaki dan 
kontakt ulicama Beograda…

Karijeru su pratila i mno-
gobojna priznanja, nagrade, ali 
ja Vas pitam šta Vam znači ona 
pod nazivom “Najotporniji 
umetnik”?

Nagrade su za moj pojam malo 
izvikana kategorija najveća mi 
je nagrada da me i dan danas 
na ulici srijeću ljudi koji me 
poštuju kao i ja njih. Dakle 
najveća nagrada je kada se 
nikada ne odvajate od gomile 

koja se zove ili čini NAROD.
Kako iz današnje perspektive 

vidite taj otporni period, da li 
je sve bilo po onoj za džabe 
smo krečili?

To je divan period jednog 
naroda, to je ponos. Dakle ovaj 
narod je bar pokušao da svojim 
negodovanjem ponuđenog djeci 
ostavi nešto, da djeci omogući 
da se bolje na svom osjećaju, a 
šta dakle ćud pojedinca je prob-
lem i ne dozvoljava da se to ost-
vari. Evo, danas šta se događa, 
da li se neko buni što školu-
jemo đecu i dajemo ih tamo 
nekom, jer oni njima tamo val-

jaju, a nama ne. Kako da dru-
gačije to protumačim…?! Vidite 
li kako se i ko grabi oko politike 
kao da nas to baš toliko intere-
suje, pa kada se skine sa funkcije 
odmah ga podaništvo i poltron-
stvo briše i niko ga se ne sjeća, 
a bubnjeva se sjeća u Beogradu 
čitav svijet…!!! Nije pristojno 
da imenujem, ali sada bih vam 
mogao reći bar doskoro 100 
važnih imena kojih se više niko 
ne sjeća…!!! Otpor kao otpor je 
prošlost možda je i degradirao, 
ali bubnjevi su ostali. I svi ih se 
sjećaju oni su bili i ostali signal 
neke vjere i pozitivnosti, ali to 
se ne odnosi na one koji su bub-
njeve zloupotrijebili.

                    Ljubinka Nedović

Intervju sa: Dragoljubom Đuričićem, svetski poznatim bubnjarem i muzičarem

„Danas muzičari sviraju tako, da podilaze publici, pub-
lika ne voli da joj podilaziš, već želi da je pobediš...

Bubnjeva u Beogradu se sjeća čitav svijet, oni su bili i 
ostali simbol vjere i pozitivnosti, naravno to se ne odnosi 
na one koji su bubnjeve zloupotrijebili ... “ kaže Đuričić.

Briga za mlade
Mnogo sam sretan i ponosan na djecu iz Vrbasa i možete ih 

anketitrati da vam oni kažu kako se lijepo i dobro družimo. 
Želim da pohvalim opštinu Vrbas kao i ideju da se nešto uradi 
za djecu Vrbasa. To se zove briga za mlade, ma kako to sada 
iz ovog ugla izgledalo.

Publika ne voli
da joj podilaziš
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Dirljiv susret Todora i Bojane
Sekicki nakon 30 godina

“Mislio sam da se više nikada nećemo sresti” započeo je priču 
suznih očiju Todor Sekicki koji 30 godina nije video svoju ses-
tru Bojanu Sekicki Kovačević. Život ih nije milovao. Živeli su u 
siromaštvu. Starovrbaška porodica Sekicki , njih petroro otac 
majka i troje dece, pedesetih godina prošlog veka živeli su više 
nego skromno. Dva brata i sestra, kao mala deca ostali su bez oca. 
Čim su stasali razdvojili su se svako na svoju stranu “trbuhom za 
kruhom”. Najstariji Todor ostao je u porodičnoj kući sa majkom, 
mlađi brat je otišao u Nemačku, a za njim sestra Bojana. “Sa svojih 
18 godina otišla sam u beli svet, prvo u Nemačku, a nakon toga u 
Južnu Afriku gde i danas živim. Vrbas sam napustila davne 1969. 
godine. Nisam često dolazila. Nisam mogla zbog posla, prodice a 
i finansijski nije bilo izvodljivo. Poslednji put sam u Vrbasu bila 

pre 30 godina, i od tada se nisam videla sa bratrom i njegovom 
porodicom. Dugo sam se spremala za dolazak u rodni grad”, kaže 
Bojana. Dugo su išekivali ovaj susret. “Mislio sam da ću sestru 
posle 30 godina dočekati sa muzikom. Međutim došla je u zoru, 
bili smo svi previše uzbuđeni tako da je izostala željena reakcija. 
Valjda nismo ni znali kako da reagujemo. Tužno je kad su najbliži 
razdvojeni. Mlađi brat koji je živeo u Nemačkoj je preminuo. Na 
žalost sa njegovom porodicom nismo mnogo u kontaktu jer nam 
je jezik problem. Njegova deca ne govore srpski. Ostala mi je samo 
sestra koju, plašim se, sada vidim poslednji put. Ne znam ni sam 
šta da kažem da li je bolje kad je porodica na okupu pa makar 
bili siromašni, ili da smo razdvojeni a pristojno da živimo. Tužan 
sam jer naša deca gotovo da se ne poznaju i verovatno kad nas 
ne bude neće imati nikakav kontakt. Prevelika je to udaljenost, a 
i drugačije se sada živi nego pre. Sve je jako brzo. Čak ni najbliži 
nemaju mnogo vremena jedni za druge”, rekao je Todor. Bart i ses-
tra često se ovih dana prisećaju detinjstva. “Iz detinjstva najviše 
se sećam siromaštva. Teško smo živeli. Vrbas se mnogo promenio 
u odnosu na to kako ga pamtim. Malo mi je lakše što sam došla 
i videla sve. I brat i ja imamo unučiće koji se možda nikada u 
životu neće sresti. Mi smo se davno razdvojili svako je otišao svo-
jim putem. Sve ove godine svi su mi jako nedostajali. Sada kada 
sam ovde nedostaje mi moja porodica i unuci. Krajem januara se 
vraćam i jedva čekam da ih vidim. Istovremeno sam tužna jer ne 
znam da li ću više videti brata”, rekla je Bojana sa suzama u očima. 
Todor je tužno rekao “Život zaista piše romane. Zadovoljan sam 
kada smo svi zdravi i lepo živimo gde god, ali ogromna je praz-
nina u srcu kada smo razdvojeni i suviše daleko”.

Školska uprava Novi Sad ocenjuje obrazovne ustanove
Najviša ocena za kvalitet rada

u OŠ „Svetozar Miletić“
Tim za spoljašnje vredno-

vanje Ministarstva prosvete, 
nauke i tehnološkog raz-
voja Školske uprave Novi Sad, 
najvišom ocenom - četvorkom 
- ocenio je opšti kvalitet rada 
u Osnovnoj školi “Svetozar 
Miletić”. Ocenom četiri ocen-
juje se ustanova koja ostvaruje 
više od 75% svih standarda, 

uključujući 100% standarda 
koji su ključni za vrednovanje. 
Postignuti rezultati obezbe-
dili su školi u Starom Vrbasu 
poziciju među najboljim škol-
ama u okviru Školske uprave 
Novi Sad. Prema zvaničnim 
rezultatima, “u oblastima 
vrednovanja Nastava i učenje, 
Obrazovna postignuća, Podrška 
učenicima i Organizacija rada 
škole i rukovođenje, standardi 
su u potpunosti ostvareni, a 
u oblastima Školski program 
i godišnji plan, Etos i Resursi 
standardi su dobro ostvareni”. 

Kontrola četvoročlanog tima 
evaulatora, kojom je rukovodio 
Jovan Vukčević, organizovana 
je krajem oktobra, a rezultati 
su nedavno i ozvaničeni. “Uz 
izveštaj koji smo dobili, rečeno 
nam je i da smo jedna od dve 
najbolje škole u kojim je vršena 
eksterna kontrola. Pored naše 
škole, dobre rezultate je posti-

gla i jedna umetnička škola, a 
procenat uspešnosti koji smo 
ostvarili, od skoro 97 odsto, je 
veoma redak. Zasluge za to idu 
svim zaposlenim, učiteljima i 
nastavnicima, učenicima koji 
pohađaju školu i tehničkom oso-
blju. Svi zajedno činimo celinu 
i jedni bez drugih ne možemo. 
Bez obzira na rezultate moramo 
raditi na daljem unapređenju i 
zato smo već sačinili godišnji 
plan mera i aktivnosti za una-
pređenje kvaliteta rada škole. 
Sve oblasti su nam podjednako 
važne, ali bi najviše voleli da 

napredujemo u oblasti postig-
nuća učenika, jer to je osnovni 
zadatak našeg posla”, rekla je 
Ružica Marković, direktorka OŠ 
“Svetozar Miletić”. Ona je istakla 
da škola jeste dobro opreml-
jena, ali da uvek ima prostora za 
obnavljanje sredstava, posebno 
kada raste broj učenika. “Za 
našu školu je veoma bitno da se 
poslednjih pet godina povećao 
broj učenika u odnosu na ostale 
škole, bez obzira na kretanja 
u prirodnom priraštaju. Kod 
nas se broj odeljenja povećao 
za dva, sa 719 učenika 2010. 
godine na 789 danas, i verujem 
da se tu radi i o interesovanju 
roditelja da im deca pohađaju 
našu školu. Svakako da znamo 
da se dobro radi i u drugim škol-
ama, ali naš je cilj da svakoga 
dana radimo sve bolje”, rekla je 
Marković. Posvećen rad nastav-
nog kadra potvrdio je i izveštaj 
o spoljašnjem vrednovanju, 
pa se tako u njemu zapaža da 
su “u radu zaposlenih u školi 
vidljivo prisutni posvećenost, 
profesionalizam, entuzijazam, 
zadovoljstvo i ponos na postig-
nute rezultate”. Pohvale stižu i 
na račun učenika i u izveštaju 
stoji da su “na završnom ispitu 
u školskoj 2014/2015. godini 
učenici osmog razreda ove 
škole iz predmeta Srpski jezik 
i Matematika postigli rezultate 
koji su iznad proseka Republike 
Srbije, Školske uprave Novi Sad, 
Južnobačkog okruga i proseka 
škola iz opštine Vrbas”.       S.K.

Trinaest momaka iz Turije uoči 
Božića zajahali su konje, pošli 
po selu, i po starom dobrom 
običaju obišli kuće domaćin-
ske gde ima devojaka za udaju. 
Odvajkada ovaj običaj poznat je 

u narodu kao vijanje Božića... 
Odmah iza podneva okupili.
su se, svi veseli, razdragani, baš 
kako i treba na Božić. Domaćini 
su ih dočekivali otvorenih kapija, 
konje kitili peškirima, konjanike 

darivali, kobasicama, kulenom, 
česnicom, vinom i rakijom, a 
u harmoniku stavljali novčan-
ice. Kako je dan odmicao, kon-
janici su bili sve veseliji, muz-
ičari su se usvirali, a domaćini 

svi odreda bili gostoljubivi. Deca 
su najčešće imala samo jednu 
želju - da uzjašu na konje, a želju 
su im mladići iz Turije ispunja-
vali. Prva kuća koju su posetili 
bila je sveštenička. Konjanike je 

dočekao otac Draga Trifunović 
sa porodicom, okitio konje 
peškirima, a dok su se pev-
ale božićne pesme, dragi gosti 
počašćeni su uz pozdav “Mir 
božiji, Hristos se rodi” uz 
otpozdrav “Vaistinu se rodi”.  I 
tako je bilo sve dok povorka 
nije stigla do kuće u kojoj ih je 
sa darovima dočekala Dragana 
Galetin, devojka Ljubomira 
Jocića jednog od najveslijih 
među jahačima. Nije ni čudo, jer 
spremio je veliko iznenađenje 
za Draganu. Okupili se jahači 
ispred avlijskih vrata, muzičari 
zasvirali, a Ljuba pao na kolena, 
iz džepa izvadio prsten i zapro-
sio Draganu. Oči su joj zasijale, 
suze radosnice samo što nisu 
potekle. Dragana je prihvatila 
prsten.  Ako će se po nečemu 
pamtiti ovaj Božić u Turiji, onda 
je to sigurno događaj kad je 
Ljuba zaprosio Draganu.

                                              
                                              S.Š.

Prosidba na Božić
Vijanje Božića u Turiji

Pun je kritike kao penzionisani funkcioner.

Stavili su mu šlem na glavu da mu nešto ne padne na
pamet.

Jugoslavija je bila prva ekološka država-niko nije 
smio da prdne od druga Tita.

Neko je polagao vijence, neko račune.

Ispravljali mu vijuge.

Revolucionari pucaju od zdravlja.

Ako maloga čovjeka uveličaš-ispadne još manji.

Iz knjige: “Mnogo nas je na kugli pređimo na kocku”

AFORIZMI - RATKO ŠOĆ
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Традиційним новорічним обрядом та звичаєм в Українців 
є засівання по домах, а мета є бажання добробуту та гарного 
врожаю у новому році. Засівання, як звичай, зберігся і у нас.

І цього року засівальники повсюди у наших осередках 
порадовали господарів, бажаючи добрий урожай та щастя 
і здоров`я у родині. Першого дня Нового року, 14 січня за 
старим календарем, малі діти (раніше тільки хлопчики, а зараз, 
із самосвідомістю поваги до гендерної рівності, і дівчата) ходятч 
по домах родини та знайомих та людей, що бажають не забути 
та зберегти народні звичаї, засівають по кімнаті зерном пшениці 
та й іншими зерновими промовляючи речитативом бажання 
господарям доброго врожаю на полях, Засівання - давньо-
слов’янський новорічний звичай. У перший день нового року 
дорослі й діти, переважно чоловічої статі, ходили від хати до 
хати, символічно засіваючи хлібні зерна і бажаючи господарям 
щастя, здоров’я, щедрого врожаю. Широке розповсюдження 
мали побажання, виконувані речитативом, мовлені дітьми – 
„Сійся, родися, жито, прениця, всяка пашниця, на щастя, на 
здоров`я на цей Новий рік, щоб Вам уродило краще ніж вторік, 
Христос Рождається!“. 

14 січня християни вшановувують найменування Христа 
іменем Ісус (що слід було робити на 8 день від народження 
дитини) та Св. Василя Великого архієпископа Кесарії 
Каппадокійської (IV ст.), якого вважали покровителем 
землеробства. Тому основною обрядодією цього дня 
було засівання осель українців збіжжям. Ці дні перед та 
на самий Новий рік вважались чудодійними, і віриться, 
що всяке побажання здійснеться. Особливо стараються, 
щоб панували завжди добрі й добронамірні помисли.  
Господар щедро винагороджує засівальників солодощами, 
фруктами, горіхами, а також й грішми. Всі намагалися бути 
радісними, веселими і добродушними. Уникали на Новорічне 
свято сварок і намагались помиритись з усіма сусідами - адже, 
як зустрінеш Новий рік, так і проживеш! – кажуть наші люди. 

Традиційна новорічна обрядовісгь українців – це ціла низка 
зимових свят. Навколо цих дат церковного та громадянського 
календаря протягом віків склався надзвичайно багатий комплекс 
звичаєвості. Останній день старого і перший день нового року 
українці відзначали як свята Меланки (Маланки) і Василя. На 
відміну від Різдва і Хрещення, ці дні не малють важливого 
значення в релігійному календарі, тому в їхній обрядовості 
майже не помітно церковних мотивів. Характерною прикметою 
новорічного свята було щедрування – церемоніальний обхід 
хат із побажанням щастя членам сім’ї та розквіту господарства. 
Традиційним святковим символом на Новий рік тривалий час 
була не зелена ялинка, а «дідух». Виготовляють його з першого 
зажинкового снопа. Кільканадцять пучків, окремо обплетених 
соломинками, ув’язується в пишний вінок. Знизу робили 
розгалуження, щоб «дідух» міг стояти. Верхівка новорічного 
вінка нагадувала конусоподібний сніп з колоссям. Свою 
обрядову роль він виконував протягом усіх різдвяних свят. 
Дідух символізує спільного предка. Дідуха тримається в хаті до 
Йордану, а потім його спалюється на дорозі. Василь Дацишин

СІЙСЯ, РОДИСЯ...

A Szenttamási Atlétikai Klub sportolói az idei 
évben is több rangos versenyen vettek részt, és 
igen szép eredményeket értek el. Az egyesület 
tagjai egész év folyamán szorgalmasan járnak 
edzésre, amelyeket heti négy alkalommal tar-
tanak a rajcsúri pályán, decembertől tavaszig 
pedig a Jovan Jovanović Zmaj Általános Iskola 
tornatermében heti két alkalommal.

A hét elején szerkesztőségünk felkereste Paska 
Imrét, a klub elnökét, akit a klub idei tevéke-
nységről és az elért eredményekről faggatuk. 
Beszélgetőtársunk egy mondatban összefoglalva 
elmondta, az eredmények kimagaslóak, és spor-

tolóink az előző évekhez képest sokkal jobb, 
esetenként pedig kimagasló teljesítményekkel 
kerültek bele városunk sporttörténelmébe.

− Az idei évben az atlétikai klub sportolóival 
15 hazai és egy magyarországi (szentesi) ren-
dezvényen vettünk részt. A hazai versenyek 
többségén egyik legjobb sportolónk Tojzán Béla 
volt, aki idén kétszeres szerbiai bajnok is lett, 
ugyanis első helyet ért el kalapács- és diszko-
szvetésben is. Magyarországon sem vallottunk 
szégyent, Szentesről ugyancsak bronzéremmel 
tértünk haza. A Szenttamási Sportszövetség 

döntése értelmében Tojzán Béla lesz az idén 
városunk legjobb ifjúsági sportolója, hiszen ered-
ményeivel messzemenően kiérdemelte ezt az 
elismerést. A szenttamási fiú a következő évtől 
már az újvidéki Vojvodina atlétázóival folytatja 
pályafutását. A fiatalok közül mindenképpen ki 
kell emelni még Radović Nikolinát, aki az idén 
kezdett el edzésekre járni, és rövid idő alatt 
bekerült az élsportolók közé. Több versenyről 
hozott bronzérmet, tartományi szinten is több 
harmadik helyezést ért el, ugyanakkor diszko-
szvetésben Szentesről is bronzéremmel tért haza 
– fejtette ki a klub elnöke, és egyúttal hozzátette, 
szinte az összes atléta jól szerepelt, de sajnos 
nem értek el dobogós helyezést. − Áprilisban 
immár harmadik alkalommal rendeztük meg 
a Vajdasági Mezei Futóversenyt, továbbá a klub 
tagjai és vezetősége is derekasan kivették részüket 
a nyáron nálunk megtartott Munkásolimpia 
szervezéséből és annak szinte minden folya-
matából. Azokban a városokban ugyanis, ahol 
eddig megrendezték ezt az egyik legtömegesebb 
és legrangosabb sportrendezvényt, szinte mind-
enütt épültek sportpályák és új atlétikai pályák. 
A tavasz folyamán így jogosan élt bennünk is 
a remény, hogy 63 év után végre Szenttamás is 
kap egy igazi, modern és a szabványoknak meg-
felelő atlétikai pályát, de sajnos, nem lett belőle 
semmi – fejtette ki Paska Imre. Hozzátette, a 
nehéz helyzet ellenére is a klubnak sikerül biz-
tosítani némi sportfelszerelést. A fiatal sportolók 
súlyzókat, gerelyt, futócipőket és sportuházatot 
kaptak.

− A tél folyamán az edzéseket heti két alkalom-
mal az iskola sportcsarnokában tartjuk, ahova 
minden sportolni vágyó fiatalt szererettel várunk 
– mondta a Szenttamási Atlétikai Klub elnöke.                         

                                                   Paraczky László

Jól szerepeltek az idei évben 
is szenttamási atlétázók

Udruženje Crnogoraca i prijatelja Crne Gore “Durmitor“ orga-
nizovalo je u Bačkom Dobrom Polju veče u čast 100 godina od Bitke 
na Mojkovcu. Manifestaciji je prisustvovao predsednik Nacionalnog 
savjeta Crnogoraca u Republici Srbiji gospodin Ratko Šoć, kao 
i predstavnici Udruženja Crnogoraca iz Vrbasa, Savinog Sela, 
Novog Sada, Lovćenca, Kule, Crvenke i Sivca. U banket prostoriji 
fiskulturne sale u Bačkom Dobrom Polju, koja je bila ispunjena do 
poslednjeg mjesta, organizovali smo istorijsku tribinu, na kojoj je 
govorio profesor istorije gospodin Vladimir Kaljević. Takođe, pri-
sutni su imali priliku da odgledaju film „Crna Gora i Veliki rat“, 
kao i da pitanjima aktivno učestvuju u razgovoru o danima kada 
je naša slavna, crnogorska vojska branila svoju i tuđe teritorije. U 
toku tribine, profesor Kaljević je govorio i o najvećoj tragediji isel-
jeništva Crne Gore- o brodu „Brindizi“ i katastrofi u albanskoj luci 
Medova. Nakon tribine, svima je podijeljen propagandni materi-
jal, koji se odnosi na manifestaciju „I moj đed je bio Crnogorac“ 
kojom smo pokušali prisutnima da približimo, kroz razgovor i 
pisan materijal, svrhu Nacionalnog savjeta Crnogoraca kao i funk-
ciju koju treba da vrši u emancipaciji i očuvanju nacionalnog iden-
titeta Crnogoraca u Srbiji. U toku manifestacije izvršili smo upis 
novih članova u Udruženje, a takođe i upis u poseban birački spi-
sak crnogorske nacionalne manjine u Republici Srbiji.

Sto godina od Bitke na Mojkovcu

Централна шветочносц означованя 
националного швета Руснацох отримана 
соботу, 16. януара у Кули.

Шветочносц почала зоз шаховским турниром 
на 13 г. у просторийох кулского Руского КУД, 
после чого була промоция моноґрафиї о 
Руснацох у Кули, у шветочней сали Школи за 

основне музичне образованє.
У просторийох парохиї грекокатолїцкей 

церкви у Кули отворена вистава иконох 
о. Йосафата Гардия, а потим у церкви була 
Благодарна Архиєрейска Служба Божа.

Того дня отворена и вистава подобових 
роботох Лидиї Барновей у Ґалериї Културного 
центру, як и вистава подобових роботох 
Амалиї Ковач у голу Културного центру, дзе 
отримани и етно-стол.

На концу дня отримана Шветочна академия 

у велькей сали Културного центру, а преслава 
закончена з коктелом за учашнїкох и госцох у 
сали Мадярского културного центру „Непкер”.
Иншак, 17. януар – националне швето 
Руснацох у Сербиї у подручних канцеларийох 
(ПК) НС по наших местох означене од 15. по 
18. януар. У векшини местох шедзиска ПК у 
просторийох културно-уметнїцких, односно 
културно-просвитних дружтвох.

Пияток, 15. януара, Националне швето 
означене у ПК у Суботици, у Коцуре у сали 
Месней заєднїци, як и у Новим Садзе и у 
Шидзе.

Соботу, 16. януара, националне швето 
означене у Вербаше –  дзе отримани турнир 
у столним тенису, хтори у орґанизациї КПД 
„Карпати” отримани у ОШ „Петар Петрович 
Нєґош”. Означованє нашого швета було после 
турниру у просторийох КПД „Карпати”.

На сам дзень швета, нєдзелю, 17. януара, 
швето означене у Дюрдьове, у Ґосподїнцох 
у просторийох Месней заєднїци, у Новим 
Орахове, а подручни канцелариї з Бикичу и 
Сримскей Митровици нашо швето нєдзелю 
означели заєднїцки – у Бикичу.

У Руским Керест уре означованє 
националного швета Руснацох було пондзелок, 
18. януара у просторийох  Дому култури.

                                                         А. Маркович

Отримане националне швето Руснацох у Сербиї

Того року централна 
шветочносц була у Кули
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Nagrade opštine Kula
Najbolja sportistkinja opštine 

Kula za 2015. godinu je Milica 
Kovačević, član AK „Crvenka“ 
koja je osvojila 1. mesto i post-
ala šampionka Srbije u atletici 
- troskok (starije juniorke) sa 

rezultatom 12.32. Pored tros-
koka Milica se takmičila i u 
disciplini skok u dalj, dok je u 
seniorskoj kategoriji u disci-
plini troskok osvojila 2. mesto. 
Proteklu 2015. godinu obeležili 
su i uspesi KUD „Kruščić“ 
koji je sa predstavom „Velika 

drama“ osvojio najznačajnija 
pozorišna priznanja i nagrade 
u Srbiji i regionu. Takođe, pla-
keta je dodeljena i ŽFK „Polet“ 
Sivac za najbolji sportski kolek-
tiv (plasman u Prvu ligu Srbije u 

fudbalu), kao i Manetu Lukiću, 
koji je dobio posebnu nagradu 
za celokupni doprinos i pro-
mociju sporta osoba sa invalid-
itetom. AK „Hajduk maraton 
Kula“ je dobio plaketu i nagradu 
za najbolje organizovanu 
sportsku manifestacija „Trka 

prijateljstva“, koja postaje pre-
poznatljiva u regionu i okuplja 
sve više učesnika. Zamenik 
predsednika opštine Kula 
Velibor Milojičić, koji je najbol-
jim sportistima i sportskim 
klubovima uručio plakete, 
najavio je da će opština Kula 
u ovoj godini izdvajati znača-
jna sredstva u oblasti sporta i 
kulture jer su to vrednosti koje 
zaslužuju punu pažnju. On je 
nagrađenima poželeo mnogo 
uspeha u 2016. godini i istakao 
da je na sednici Opštinskog 
veća utvrđen Program za razvoj 
sporta od 2016. do 2018. godine 
kojim su utvrđeni prioriteti i 
značajna ulaganja u sportsku 
infrastrukturu. On je rekao 
da je opština Kula za potrebe 
izgradnje sportske infrastruk-
ture u 2016. godini izdvojila više 
od 100 miliona dinara. Ispred 
nagrađenih sportista i prisut-
nima se obratila atletičarka AK 
„Crvenka“ Milica Kovačević i 
glumac KUD „Kruščić“ Nikola 
Bulatović.                            M.V.

Ove  godine Bokserski klub 
“Čarnok“ iz Vrbasa obeležiće 
deceniju svog postojanja. Tokom 
godina rada klub je iznedrio  
mnoge prvake Srbije, prvake 
Vojvodine i osvajače zlata na 
međunarodnim turnirima. 
Treneri Željko Žmukić, Igor 
Škundrić i Vladimir Papuga 
poručuju da je ovo samo poče-
tak realizacije davno zacrtanog 
cilja, a to je “da Vrbas dobije 
boksere međunarodnog kalibra 
koji će se profesionalno baviti 
boksom i živeti od boksa”.

“Postignuto je mnogo na 
nacionalnom i međunarod-
nom nivou ali najbolje tek sledi. 
Mnogo odricanja, upornosti i 
spartanskog treninga su samo 
dokaz da ne postoji nemoguće, 
nego da postoje samo izgovori 
koji su barijera, koju treba pobe-
diti”, ističu u BK “Čarnok”.

Prošla godina bila je uspešna 
za ovaj sportski kolektiv. Na 
XV Međunarodnom turniru u 
boksu “Valerija Strižova”, koji je 
održan u Nadimu u Rusiji, dvoje 
boksera iz Vrbasa, Damjan 
Grmuša i Jelena Zekić, članovi 
BK “Čarnok”, osvojili su zlatne 

medalje i na najbolji način 
predstavili grad i zemlju iz koje 
dolaze. Veliki uspeh je ostva-
ren u konkurenciji takmičara 
iz devet država i čak 25 selekcija 
ruskih republika. “Nakon teških 
eliminacionih borbi, mnogo 
udaraca i sportskog naboja 
Jelena Zekić i Damjan Grmuša 
uspeli su da uđu u finale i da 
zapadnu za oko svim gleda-
ocima i velikanima svetskog 
boksa. U kategoriji do 64 kg 
Grmuša Damjan je prvu borbu 
završio nokautom u trećoj rundi 

nad protivnikom iz Rusije, ali to 
je bila samo uvertira pred ostale 
mečeve do finala. U finalu slavio 
je nad Aleksejem Denisovim 
sa 2:1. Grmuša je proglašen za 
osvajača turnira. U kategoriji 
do 54 kg Jelena Zekić je bokso-
vala svojim dobro prepoznatl-
jivim stilom bez kompromisa, 

jakim udarcima i svojom tak-
tikom se izborila za finale sa 
Aleksandrom Denisovom iz 
Nadima, u kom je osvojila 
zlatnu medalju”, saopšteno je iz 
BK “Čarnok”.                                            

                              Bačka Press

BK Čarnok ove godine 
obeležava deceniju

postojanja

Fudbaler Crvene Zvezde 
i reprezentativac Srbije, 
Aleksandar Katai je najbolji 
sportista u prošloj godini, 
odlučio je Sportski savez opš-
tine Srbobran, a najuspešniji 
sportski kolektiv je Šahovski 
klub „Srbobran“. Aleksandar 
Katai rođen je 1991. godine. 
Posle samo dve sezone u prvom 
timu Vojvodine, u leto 2011. je 
potpisao četvorogodišnji ugovor 
sa višestrukim grčkim prva-
kom Olimpijakosom iz Atine. 

Aleksandar je od 2014. godine 
u timu FK “Crvena Zvezda” 
iz Beograda, i ove godine 
proglašen je za najboljeg strelaca 
u timu. “Sportski savez opštine 
Srbobran, kao krovna sportska 
organizacija u opštini, trenutno 
okuplja 24 sportske organi-
zacije iz devet grana sportova 
u obe konkurencije, i sa preko 
1000 aktivnih sportista pred-
stavlja najmasovnije udruženje 

u našoj opštini. U poređenju 
sa drugim sredinama, Sportski 
savez naše opštine svakako jeste 
organizacija koja daje znača-
jan doprinos lakšem, funkcio-
nalnijem i pre svega efikas-
nijem radu sportskih kolek-
tiva”,  rekao je Dragan Jojkić, 
predsednik Sportskog saveza 
opštine Srbobran. Najuspešniji 
kolektiv u prošloj godini srbo-
branski šahovski klub osno-
van je davne 1934. godine i 
tada je bio i jedan od prvoos-

novanih šah klubova u Srbiji. 
Prošle godine ovaj klub ostvario 
je zapažene rezultate na ekip-
nim i pojedinačnim takmičen-
jima. Upravni odbor Sportskog 
saveza opštine Srbobran odlučio 
je da ove godine za  najus-
pešnije mlade sportiste proglasi 
Tojzan Belu, člana   atletskog 
kluba “Srbobran” i  Darka 
Panića člana plivačkog kluba 
“Vojvodina” iz Novog Sada. 

Sportski savez opštine Srbobran 
je ustanovio nagradu za pose-
ban doprinos i izuzetan značaj 
u razvoju i afirmaciji opštine 
Srbobran iz oblasti sporta, a 
ovo priznanje dobio je Marko 
Ždero, igrač Košarkaškog kluba 
„Akademik“ iz Srbobrana. 
Nagradu za sveukupni učinak u 
oblasti sporta na ovoj svečanosti 
posthumno je dodeljena spor-
tisti Danilu Drapšinu iz Turije. 
U njegovo ime nagradu je pri-
mio njegov sin Ivan. Godišnje 
nagrade Sportskog saveza za 
2015.godinu dobili su još i 
učenici specijalnih odeljenja 
Osnovne škole „Vuk Karadžić“ 
iz Srbobrana. Nagradu za najus-
pešniju školu sporta, Sportski 
savez dodelio je školi fudbala 
Fudbalskog kluba „Srbobran“, 
a specijalnu nagradu za afir-
maciju ženskog sporta Sanji 
Dunđerski, članu Ženskog 
košarkaškog kluba „Srbobran“. 
Sportski savez opštine Srbobran 
za najuspešnijeg trenera u 2015. 
godini proglasio je Jovicu 
Andrića, trenera Košarkaškog 
kluba “Akademik“. Sportski 
savez je dao svoj puni dopri-
nos organizaciji 11. Sportske 
olimpijade radnika Vojvodine, 
koja je organizovana u opštini 
Srbobran gde se okupilo preko 
200 učesnika. Sportski savez 
opštine Srbobran najuspešni-
jima je uručio diplome.

Aleksandar Katai
najbolji sportista u Srbobranu

Opština Kula nagradila najbolje za izuzetne uspehe u oblasti sporta
i kulture u 2015. godini

Priznanja za najuspešnije sportiste i sportske kolektive

Konačna odluka za najus-
pešnije u oblasti sporta u opš-
tini Vrbas za 2015. godinu biće 
doneta ovih dana. Nagrade za 
najuspešnije u oblasti sporta 
se dodeljuju u nekoliko kate-
gorija. Nakon konačne odluke, 

najuspešnijma za proteklu 
godinu biće dodeljena priznanja 
i nagrade, svečana dodela 
priznanja trebalo bi da bude 
održana krajem januara.

                                Bačka Press

Uskoro proglašenje za najuspešnije 
u oblasti sporta u Vrbasu
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КОНКУРС
48. Фестивал поезије младих

Врбас

48. Фестивал поезије младих у Врбасу расписује конкурс за младе песнике из Србије и региона
Право учешћа на конкурсу имају песници до 27 година старости са циклусом од 10 необјављених песама , на српском језику и језицима националних 
заједница (са преводом на српски језик уколико је потребно).
Песме, умножене у четири примерка и потписане шифром (са решењем шифре у посебном коверту) треба доставити на адресу:

Народна библиотека „Данило Киш” Врбас
Фестивал поезије младих
М.Тита 87
21460 Врбас
Контакт телефон: 021 707 566
најкасније до 1. априла 2016. године.

Песници чије песме одабере стручни жири, учествоваће на 48. Фестивалу поезије младих који ће се крајем маја ове године, одржати у Врбасу.
Фестивал ће наградити најбоље песнике, а главна награда је штампање књиге.

42. Палета младих у Врбасу

48. Фестивал поезије младих расписује конкурс за најбољег младог сликара Палете младих, која ће се по 42. пут одржати у оквиру 48. Фестивала 
поезије младих. Право учешћа на конкурс имају сви млади академски сликари до 27 година старости. Тема и техника рада је по слободном избору, 
а формат рада је штафелајни. Заинтересовани аутори треба да пошаљу фотографије циклуса од 10 радова у електронској форми (формат ,јрg, 
резолуција ЗОО dpi), уз основне податке рада (назив рада, техника, формат и година настанка) као и кратку биографију на: paletamladih@gmail.
com најкасније до 1. априла 2016. године. Сава Степанов, селектор Палете младих ће на основу радова приспелих електронским путем, одабрати 
десет најбољих аутора чији ће радови бити изложени на 42. Палети младих која ће се одржати крајем маја ове године у Врбасу. Најбољем аутору ће 
бити додељена плакета и откупна награда.

Аутори који буду ушли у ужи избор, своје оригиналне радове треба да доставе најкасније
до 1. маја 2016. године, на следећу адресу:
Фестивал поезије младих-за Палету Младих
Културни центар Врбаса
Маршала Тита 87, 21460 Врбас
Контакт телефон: 021 707 566

Организациони одбор 42. Палете младих
Светислав Шљукић, академски сликар
Милијана Радовановић, академски сликар
Др Валентина Чизмар

POMENI

Četrdesetodnevni pomen

Miljanić Krstinja

1929-2015

Draga Kićko,

Večno smo zahvalni što smo Te imali.

Tvoji bratanići, Simo i Boris sa porodicama
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Pečat gradske 
varoši

Srbobranska varoš ima znača-
jnu i poznatu istoriju. Samo kao 
kuriozitet vezan za građansku 
istoriju grada treba pomenuti 
Ulicu Laze Kostića, koja sluča-
jno ili ne, možda sudbinski 
vodi do groblja gde je sahran-
jena Lenka Dunđerski. U čast 
najvećeg srpskog pesnika,u čast 
nekadašnje sugrađanke, u čast 
poezije i ljubavi, Srbobranci 

neguju sećanje na istoriju i 
svakog novembra dodeljuju 
uglednu Književnu nagradu 
koja nosi naziv “Lenkin prsten” 
za najbolju ljubavnu pesmu.
Uz očuvanje istorije uz pošto-
vanje prošlosti za Srbobran je 
veoma važno da ima jasnu sliku 
i viziju budućnosti. U ovom 
gradu najvažnijim smatraju 

projekte i investicije koje ostaju 
budućim generacijama. Samo u 
protekloj godini uovoj opštini 
bez obzira na tešku situaciju 
uspeli su da za sadašnje gener-
acije i one koje dolaze Srbobran 
učine boljim mestom za život. 
Rezultati i investicije koje su ost-
varili prošle godine vidljivi su u 
ovom gradu i veoma se razlikuju 

od onoga što je bilo pre samo 
godinu dana. 

Urađeni su planovi i projekti 
i za ovu godinu koji će sasvim 
sigurno pospešiti kvalitet života 
ne samo grada Srbobrana , već 
njegovih mesta. Ono što ostane 
od investicija od projekata govori 
o onima koji su to radili ,a služi 
na polzu sadašnjim i budućim 
generacijama. “Srbobran treba 

vratiti  na mesto, na mapu vojvo-
đanskih gradova, koje mu i pri-
pada i koje je beležila nekada 
istorija ovog grada. Mi radimo 
u tom pravcu, to je naša ideja i 
naša vizija, jer Srbobran je bio 
razvijena, bogata , građanska 
sredina, na raskrsnici važnih 
puteva, a o tome govori i stara 
arhitektura ovog grada. Mi 

ćemo se potruditi da vratimo 
taj položaj Srbobranu i učiniti 
da bude što bolje mesto za život 
naših sugrađana”, kaže Zoran 
Mladenović, prvi čovek opš-
tine. Sudeći samo po broju pro-
jekata i realizovanih investicija, 
samo u prošloj godini, Srbobran 
je na dobrom putu da povrati 
svoj stari sjaj.

Policijska stanica dobila
dva automobila

Investicije bez kredita

Novi krov na opštini i školi

U Nadalju konačno ispravna
pijaća voda



Novo lice Trga Republike

Trg Republike u centru Srbobrana prošle 
godine dobio je novo lice, zapravo postao je 
urbano sređen trg. Za sređivanje trga utrošeno 
je 20 miliona dinara, kaže Jovan Tutorov, član 
Opštinskog veća. Sredstva su obezbeđena iz 
budžeta. Medjutim, radi prave informacije treba 
reći da sredstva nisu isključivo utrošena za puko 
šminkanje trga. Radovi na trgu uradjeni su tem-
ljeno, s obzirom da je rađena rekonstrukcija dela 
toplovoda u tom potezu. Rešavani su problemi 
oko vodovoda u tom delu grada i fekalne kanal-
izacije, pa tek onda je rađeno popločavanje i 
sređivanje Trga Republike, koji sada ima jedan 
urban i moderan izgled. Osim ovih radova 
sređivan je i zeleni pojas na ovom prostoru i 
sve to je ušlo u cenu investicije teške 20 miliona 
dinara.                                                Bačka Press

Investirano bez kredita
i zaduživanja

I mnogo veće opštine u 
okruženju pozavidele bi broju 
investicija i projekata koje je 
lane realizovala ova lokalna 
samouprava. Crno na belo, gle-
dajući iz validnih papira, ali obi-
lazeći Srbobran , kao i naselja 
Turiju i Nadalj može se pot-
vrditi gore navedeno. Prema 
rečima Jovana Tutorova, člana 
opštinskog Veća zaduženog 
za urbanizam i komunalno 
uređenje u prošloj godini 
utrošeno je za investiranje oko 
400 miliona dinara, što je negde 
preko 3 miliona evra. Kada smo 
zajedno sa Tutorovim izbrojili 
projekte i sve ono što je urađeno 
samo unazad godinu dana prešli 
smo čak brojku od 30 inves-
ticija, poduhvata, realizovanih, 
plaćenih bez dinara zaduživanja 
i bez dinara kredita.Istovremeno 
opština otplaćuje redovno i ser-
visira rate iz prethodnog kred-
ita, zasotale od prethodnog 

rukovodstva, ali i pored toga 
uspela je žestoko da investira. 
Tutorov kaže da je jednostavan 
odgovor na pitanje kako? Ako 
se svojski radi i racinalno troši, 
ali i ako se voli mesto i opština u 
kojoj se živi onda se radi ovako. „ 
Uspeli smo sve to da uradimo iz 

sopstvenih prihoda, iz budžeta, 
sredstava iz rudne rente, sred-
stava od zakupa poljoprivred-
nog zemljišta, kao i iz donacija i 
putem projekata i sve to ne veli-
kim brojem zaposlenih, koji su 
vredno radili “, kaže Tutorov.

                    Ljubinka Nedović

Opština Srbobran uložila je više od 3 miliona evra u prošloj godini za investicije, a pri 
tom nije uzela dinara kredita, niti se zadužila. Sredstva je uspela da obezbedi iz donacija, 
projekata i sopstvenih prihoda.

Lane u opštini investirano preko 400 miliona dinara

Jovan Tutorov

Rekonstrukcija toplovoda 
koštala 55 miliona dinara
Srbobranci su prošle godine 

imali veliki posao i veliku inves-
ticiju oko rekonstrukcije toplo-
voda. Investicija je koštala 55 
miliona dinara. Sredstva su 
obezbeđena uz pomoć češke 
Vlade koja je donirala 48 mil-
iona dinara. Srbobranci su za 
istu investiciju uspeli da izdvoje 

punih sedam miliona iz sop-
stvenog budžeta. Medjutim, 
istovremeno se radila i sao-
braćajna trasa, rekonstrukcija 
puta i saobraćajnice urađena je 
i preko 50 odsto.

                               Bačka Press

Nova autobuska stajališta

Radi bezbednosti građana u saobraćaju opština je obezbedila 
sredstva u iznosu od 440.000. dinara još prošle godine, za pro-
jektnu dokumentaciju za autobuska stajališta . Namera je da se 
napravi šest novih autobuskih stajališta u Turiji i Srbobranu, a 
vrednost investicije i kompletnih radova na ovom projektu iznosi 
pet miliona dinara.                                                        Bačka Press

Za projektnu dokumentaciju izdvojeno 440.000 dinara

Uskoro u Srbobranu i Turiji novih šest autobuskih stajališta
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Bikić Do
Bikić Do na potezu od 

novosadskog do turinskog puta 
je bilo podvodno zemljište sve 
do 2014. godine. Međutim, 
problem sa zemljištem, nji-
vama i atarima koji su ležali u 
vodi i blatu, kada padne veća 

kiša, na toj lokaciji rešeni su 
time što su prokopani kanali, 
jendeci. Urađena je drenaža 
zemljišta , iskopani su odvodni 
kanali u dužini od dva kilome-
tra, a sređen je potez u dužini od 
preko pet kilometara. Radovi su 

okončani 2014. godine i na taj 
način olakšani su radovi paora 
i njihov lakši ulazak sa mehani-
zacijom u njive. Za ove namene 
obezbeđeno je 35 miiona 
dinara. “Njive u ataru ovog 
poteza nisu više podvodne, a 

urađena drenaža zemljišta omo-
gućava paorima da normalno 
dolaze do svojih njiva, ali da ih 
zaoravaju i ubiraju prinose, kaže 
Miroslav Karać, direktor opš-
tinske Direkcije.                Lj. N.

Miroslav Karać

Zamenjen krov na opštini i školi
Urađena rekonstrukcija krovova na dve škole u Turiji i 

Srbobranu,kao i krova opštinske zgrade.

Novi krov dobila je Škola u 
Turiji s obzirom da je 2000. 
godine, katastrofalno urađen, 
tako da je počela da propada 
i konstrukcija same zgrade. 
Opština je je prošle godine 
rešila ovaj problem tako što je 
obezbedila za te namene 3 mil-
iona i 200 hiljada dinara, tako 
da su učenicima i zaposlenima 
u ovoj školi u Turiji obezbedili 
pristojne uslove za rad. Rađena 
je i rekonstrukcija grejanja škole 
“Jovan Jovanović Zmaj”, a za to 
je izdvojeno tri miliona i 600 hil-
jada dinara. Medjutim, u lošem 
stanju je bio i krov opštinske 
zgrade na kojoj se nalazio crep 
koji je odavno izbačen iz fab-
ričke proizvodnje, ali se našao 
na krovu ove zgrade, pa je plafon 

počeo da propada. To je bila još 
jedna neophodna investicija 
vredna pet miliona dinara, jer je 

kupljen crep za površinu krova 
od oko 2000 kvadrata i zamen-
jen je na opštinskoj zgradi.

Za bolji život u Turiji

Kako bi obezbedili veći 
kvalitet života žiteljima ovog 
mesta, prošle godine obez-
beđeno je devet miliona dinara 
kako bi se zamenile azbestne 
vodovodne cevi i postavili novi 
kvalitetniji standardi. Osim toga 
u četiri ulice u Turiji rešeni su 
problemi atmosferske kanali-
zacije ,a za te namene potrošeno 
je oko million dinara. Radilo se 
i na krpljenju udarnih rupa, ne 
samo u Turiji već u celoj opštini. 

Taj posao je završen za dva i po 
miliona dinara. Ovom mestu je 
obezbeđen i izfinansiran i jedan 
agregat u vrednosti 1,3 miliona 
dinara, za potrebe izvorišta, da 
kada nema električne energije , 
stanovnici ne ostanu bez vode. 
Sam centar Turije je popločan 
i uređen, a opština je za neo-
phodne radove na sređivanju 
centra potrošila nešto više od 
pet miliona dinara.

                                Bačka Press

Devet miliona uloženo je u ovom mestu za rekonstrukci-
ju vodovodne mreže.

Za atarske puteve
izdvojeno 94 miliona dinara
Posebno važan posao za 

nadležne u lokalnoj samoupravi 
su atarski putevi i sređivanje 
ovih puteva, adekavtnih pri-
laza do njiva i atara što je 
veoma važno za ovo područje. 
Atarski putevi lane su sred-
jivani i u Turiji i u Srbobranu i 
u Nadalju. Kako kaže Tutorov, 
ozbiljno sređivani, širine preko 
šest metara, a sredstva u iznosu 
od 94 miliona obezbeđena su iz 
sredstava prikupljenih od izda-
vanja u zakup poljoprivrednog 
zemljišta.

Igrališta za vrtiće
Projekat „Zajednici zajedno“

Tri vrtića Predškolske usta-
nove “Radost“ u Srbobranu 
dobila su nova igrališta za decu 
zahvaljujući podršci kom-
panije NIS u okviru konkursa 
„Zajednici zajedno“. Kompanija 
je opremila dvorišta vrtića 
spravama za sport, rekreaciju 
i igru, a cilj projekta je una-
pređenje i pravilan rast i raz-
voj dece. Predškolska ustanova 
„Radost“ u svom sastavu ima 
devet objekata od kojih nijedan 
nema salu za fizičko vaspitanje, a 
koje pohađa 420 dece uzrasta od 
dve do sedam godina. Imajući u 
vidu važnost pravilnog razvoja 
dece, NIS je podržao projekat 
obnove igrališta vrtića kako bi 
se podstakao razvoj spretnosti i 
samopouzdanja dece, unapredio 
njihovo zdravlje i razvoj soci-
jalizacije kroz zajedničku igru. 

“Predškolska ustanova Radost 
ima ukupno devet objekata. 
Samo dva objekta do sada su 
imala adekvatne sprave. Naši 
vrtići su mali i nemamo fiskul-
turne sale pa se sve aktivnosti 
iz oblasti fizičkog vaspitanja 
održavaju ili u radnoj sobi ili 
na dvorištu. Da bi boravak 

dece na vazduhu bio zaniml-
jiv, raznovrstan i funkciona-
lan morali smo deci obezbediti 
adekvatne i bezbedne sprave”, 

rekla je direktorka PU Radost 
Aleksandra Vrsajković.

                         Sanja Kalajdžić

Lokalna samouprava poklonila Policiji dva vozila
Lokalna samouprava poklonila je dva nova automobila “Ford fiesta” Policijskoj stanici u Srbobranu. 

Prema rečima predsednika opštine Srbobran Zorana Mladenovića na ovaj način opština želi da 
podrži rad pripadnika policije.”Nakon što smo značajna finansijska sredstva uložili u dodatno opre-
manje Vatrogasne jedinice u Srbobranu i poboljšanje njihove efikasnosti i rada na terenu, uspeli smo 

na samom isteku godine da obezbed-
imo dva nova automobila za policijsku 
stanicu u Srbobranu. Ono što nas je 
opredelilo da pomognemo rad policije 
je saznanje da je vozni park u lošem 
stanju i značajno urušava rad pripad-
nika policije. Na ovaj način opština 
želi da podrži efikasnost u radu pri-
padnika policije, ali pre svega smo 
mislili na bezbednost i sigurnost 
građana kada smo iz budžeta opre-
delili sredstva za kupovinu ova dva 
vozila”, rekao je Mladenović.       B.P.
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U Nadalju konačno  ispravna pijaća voda
Voda u naseljenom mestu 

Nadalj od 2002. godine je neis-
pravna za piće. Izgradnjom fab-
rike vode meštani će konačno 
dobiti ispravnu pijaću vodu. 
Fabrika vode u Nadalju kom-
pletno je završena pred sam 
kraj 2015. godine. Lokalna 

samouprava Srbobran za ovu 
investiciju izdvojila je 21 mil-
ion dinara. „Jedan od pri-
oriteta ovdašnje vlasti bio je 
upravo rešavanje problema sa 
pijaćom vodom u Nadalju. Čim 
je formirana ova vlast u opštini 
Srbobran jedna od prvih stvari 

bila je izrada projektne doku-
mentacije za izgradnju fabrike 
vode. Ovo je velika važna stvar 
za žitelje Nadalja. Godinama 
u balonima meštani donose 
vodu sa eko česme ili kupuju 
flaširanu. Voda se nije mogla 
koristiti ni za kuvanje. Bio je to 

veliki problem koji godinama 
nije rešavan“, rekao je Jovan 
Tutorov član opštinskog Veća 
zadužen za urbanizam. Osim što 
je zagađena arsenom, meštani 
kažu sa je voda mutna, prljava 
i neprijatnog mirisa.

                         Sanja Kalajdžić

Opština investirala u izgradnju fabrike vode 21 milion dinara

Ljubica Slijepčević
Preko 10 godina 

voda je neis-
pravna. Ne mogu 
da se naplaćam 
kupujući vodu u 
radnjama. Sa eko 
česme u balon-
ima smo nosili 
vodu za kuvanje 
i za sve druge 

potrebe. Konačno bi trebao da se reši 
ovaj problem. Fabrika vode je izgrađena 
samo da je još puste u rad.

Dušanka Pešić

Najveći prob-
lem u Nadalju 
dugo godina je 
pijaća voda. Voda 
je neispravna, 
prljava i oseća 
se kao septička 
jama. Ne mogu 
da verujem da 

ranije nije rešen taj problem. Ko nije 
video i osetio tu vodu u Nadalju ne može 
ni da zamisli.

Miodrag Šijački
Pravi potez je 

izgradnja Fabrike 
vode u Nadalju. 
Jedino bi voleo da 
je objekat negde 
drugo izgrađen a 
ne u centru sela. 
U ovom momentu 
je najvažnije da mi 
konačno dobijemo 

ispravnu pijaću vodu, da možemo u svo-
jim slavinama da imamo čistu vodu kao sav 
normalan svet.

Steva Kularski

Naravno da 
je dobro što je 
napravljena fab-
rika vode, ali to 
nije kraj prob-
lema. Jeste 
da je ovo bio 
najveći problem 
u Nadalju, ali reši 

se jedan stvori se drugi problem. Ovde u 
Nadalju nedostaje još mnogo toga.

Dom zdravlja “Dr Đorđe 
Bastić” u Srbobranu jedna je od 
prvih zdravstvenih ustanova u 
Vojvodini koja je dobila akred-
itaciju. Osim toga ova ustanova 
se izdvaja i po tome što nema 
nikavih dugovanja. Prema 

rečima direktora Doma zdravlja 
u Srbobranu dr Voje Vukovića 
priprema za akreditaciju počela 
je još pre četiri godine. “Počeli 
smo na vreme da prikupljamo 
dokumentaciju i u aprilu 2015. 
godine ušli u program akred-
itacije koju smo dobili na tri 
godine. Napravili smo strateški 
plan od 2013. do 2018. godine 

i kroz operativni plan počeli 
sa renoviranjem infrastruk-
ture. Kroz donacije i uz pomoć 
lokalne samouprave obezbedili 
smo dosta savremene opreme”, 
rekao je dr Vuković i istakao da 
se puno pažnje posvećuje edu-

kaciji zdravstvenih radnika u 
ovoj ustanovi. U DZ “Dr Đorđe 
Bastić”, često se sprovode akcije 
raznih besplatnih specijalis-
tičkih pregleda tako da će i ove 
godine, u periodu od 01. marta 
do 31. maja, biti organizovani 
preventivni, besplatni skrin-
ing karcinoma grlića materice, 
endometrija i jajnika, kao i 

skrining karcinoma dojke. Za 
mlađu populaciju i adoles-
centkinje u istom periodu će 
biti organizovan skrining za 
planiranje porodice i sterilitet, 
uz edukaciju o kontracepciji. 
Akcije se sprovode na Odeljenju 
ginekologije i RTG službe, saop-
šteno je iz DZ “Dr Đorđe Bastić”. 
Preglede će pratiti i održavanje 
tribine o ovim i drugim boles-
tima i načinima prevencije.

“Skrining na Odeljenju gine-
kologije obuhvata uzimanje 
briseva na PA, HPV viruse 
(kod rizičnih grupa), cervi-
kalni bris i VS, pregled od 
strane ginekologa sa UZ dijag-
nostikom i kolposkopijom. U 
slučaju patoloških nalaza, kao 
i do sada, obezbeđena je verti-
kalna prohodnost ka specijal-
izovanim zdravstvenim usta-
novama i zakazivanje opera-
tivnih zahvata. Skrining u RTG 
službi obuhvata pregled dojki 
sa UZ, a na osnovu nalaza i 
procene ginekologa i radiologa 
mamografski pregled”, rekao je 
dr Vuković. 

Ovo će biti sedmi po redu 
skrining ove vrste i još jedno 
u nizu predavanja i tribina o 
karcinomu grlića i dojke. Svi 

pregledi se odnose samo na sta-
novnike opštine Srbobran. Dr 
Vuković pozvao je sve građanke 
da iskoristi priliku i posvete 
deo vremena svom zdravlju, 

“jer je ovakav vid prevencije 
od izuzetnog značaja u spreča-
vanju i suzbijanju maligniteta 
ili njegovog otkrivanja u ranom 
ili početnom stadijumu”.     B.P.

Akcija besplatnih preventivnih pregleda
U Domu zdravlja “Dr Đorđe Bastić”

dr Voja Vuković
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